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2013’ü tamamlamaya bir ay kaldı. Yeni yıla
yine umutlarla yaklaştık.  En büyük
umudumuzda çıkmasını dört gözle

beklediğimiz Perakende Yasası. Taslak son şeklini
aldı ve içinde bizi umutlandıran hayli güzel
maddeler var. Başta AVM’lerde esnafa yüzde 5’lik
kontenjan ayrılacak olması ve kirasının da rayiç
değerinin dörtte biri seviyede belirlenmesi olumlu.
En önemlisi de AVM’lerin bundan sonra şehir
dışında projelendirilecek olması. Taslakta ayrıca
mevcut esnafın ekmeğini kısmayacak  “yeni işyeri
açma şartları”  var.

Teşkilatımızın değerli mensupları, Ekim ayını
yoğun bir gündemle geride bıraktık. Üstelik 9
günlük Kurban bayramını idrak ederek. Bayramın 2.
Günü  birlik  binamız yine dopdoluydu. Oda başkan
ve yönetim kurullarımızla İSTESOB ailesi olarak
hasret giderdik bayramlaştık. Uzak yakın demeden
tüm ilçelerimizden çıkıp gelen tüm oda başkan ve
yönetim kurulu üyelerine yürekten teşekkür
ediyorum.

Değerli başkanlar  birliğimizde düzenlediğimiz
bir önemli etkinlik de “Başkanlar Meclisi”
toplantımız oldu. Geçen bir yıllık süreçteki
gelişmeleri, yapılanları yapılamayanları,
teşkilatımızla ilgili güncel mevzuatları konuştuk.
Tabii ki, gündemimizin başında kaba inşaatı
tamamlan İSTESOB okulu vardı. Kurumumuzun
gurur abidesi okul inşaatımız tüm teşkilat
mensuplarında haklı bir heyecan yaşatıyor. 62 yıllık
İSTESOB kurumunun ilk yaptırdığı okulda sona
yaklaşıldı.  Toplantıda yapılan icraatlar  takvim
sıralamasıyla dile getirildi. İcraatlar  oda
başkanlarımızın çoğunun takdirine muhatap
olurken bir başkanımız da birlik yönetimindeki
konumunun değişmesinin de etkisiyle eleştirel bir
tavır aldı.  Bunu da anlayışla karşılıyor ve “kol kırılır
yen içinde” diyoruz.  Ancak biz eleştiriye varız, kötü
söze yokuz. Zaten kötü sahibine aittir ve onu
yansıtır.

Çok kıymetli teşkilat mensupları, seçim sattı
mahalline girdiğimiz şu günlerde Yüksek Seçim
Kurulu’nun haksız bir uygulaması oda başkan ve
yönetim kurulu üyelerini adaylıktan yoksun bıraktı.
Daha doğrusu aday olacaklara, meslek
kurullarındaki görevlerinden istifa zorunluluğu

getirildi. Yani belediye meclis üyeliğine aday olan
bir oda yöneticimiz istifa edecek ve seçilemediği
takdirde de eski görevine dönemeyecek. Böylece
odaya seçilmiş yöneticiye engel konulurken, onu
seçen esnaf üyeler rahatlıkla aday olabilecek. Bir
başka ifadeyle esnaf odaları, birlikler, federasyonlar
ve konfederasyon kurullarında bulunan
arkadaşlarımızın önüne tam bir set konulmuş oldu.
Bu kararı katılımcı demokrasiye vurulmuş bir
darbe olarak görüyor ve kınıyorum. 

Konuya başka açıdan baktığımızda; meslek
odalarına seçilmiş insanlar zaten siyasette kendini
kanıtlamış kişiler ve ülke hizmetinde onlardan
istifade edilebilir. Böyle bir potansiyele engel
konulmasını da akılcı bulmuyorum. Teşkilat
mensuplarımıza yönelik bu haksızlık için
mücadelemizi sürdürüyoruz.

Değerli başkanlar, Ekim ayının son haftasında
Gümrük ve Ticaret Bakanımız Hayati Yazıcı’nın
yaptığı açıklamalar odalara gelir gider konusunda
bir denetim getirileceği sinyalini veriyor. Buna
ihtiyaç yok mu elbette var. Artık bakanlık odaların
mali tablosunu net bir şekilde izliyor. Böyle olunca
da gelir gider tablosuna disiplin getirilmesi
kaçınılmaz gibi görünüyor. İstenmeyen
gelişmelerle karşılaşmamak için hepimizin bu
konuya özen göstermesi gerekiyor.  Önümüzdeki
haftalarda bununla ilgili gelişmeleri hep birlikte
göreceğiz.

Aralık sayısına kadar sağlıcakla kalın.

BAŞKANDAN

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

ODALARA 
MALİ DİSİPLİN !!! 
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YSK KARARINA 
BÜYÜK TEPKİ...

Yüksek Seçim Kurulu’nun,
2 milyonu aşkın meslek
odası başkan ve kurul

üyelerini, mahalli seçime aday
olmak için görevlerinden istifa
etmek zorunda bırakan yeni kararı
büyük tepkiye yol açtı. İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği
(İSTESOB) Başkanı Faik Yılmaz,
YSK’nın bu kararının Anayasa’ya,
kanunlara ve katılımcı demokrasi
anlayışına aykırı olduğunu söyledi.

Yüksek Seçim Kurulu, kamu
kurumu niteliğindeki meslek
kuruluşları ve sendikaların
yönetim ve denetim kurullarında

görev alanların en geç 1 Aralık
2013 tarihine kadar istifa etmeleri
gerektiğine karar verdi.

4 Ekim 2013 tarihli Resmi
Gazete’de yayınlanan bu karar,
2 milyonu aşkın başkan ve kurul
üyesinin seçilemedikleri takdirde
görevlerine dönmesini engelliyor.
Milyonlarca üyenin temsilcisi olan
2 milyonu aşkın yönetici adaylık
için istifa ederse görevine
dönemeyecek. 

Bu karardan en fazla olumsuz
etkilenen meslek kuruluşu ise
İstanbul’da yer alıyor. İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz, bu kararın

Anayasa’ya aykırılığını hukuki
boyutuyla şöyle özetledi: 

“Anayasa’nın 76.
Maddesinde; (Hakimler ve
savcılar, yüksek yargı
mensupları, YÖK üyeleri ve
öğretim elemanları, kamu
kurumu memur statüsündeki
görevlileri ve silahlı kuvvetler
mensupları görevlerinden
çekilmedikçe aday olamazlar ve
milletvekili seçilemezler)
denilmektedir. Ve bu maddede
kamu kurumu niteliğindeki
meslek odaları yer
almamaktadır. Yani YSK’nın
kararı Anayasa’ya aykırıdır.”

Faik Yılmaz,  YSK kararının iki
ayrı kanunda nasıl çelişkiye yol
açtığını şöyle özetledi;

“Mevcut iki seçim
kanunundan biri 2839 sayılı
Milletvekili Seçimi Kanunu,
diğeri de 2972 sayılı Mahalli
Seçim Kanunu’dur.

Mahalli Seçim Kanunu’nda
adaylık için kimlerin istifa
etmek zorunda olduğu şeklinde
bir meslek sıralaması yoktur.

Ancak YSK, Milletvekili
Seçimi Kanunu’nun 18.
Maddesi’ne atfen istifayı

32 bin esnaf oda başkanı ve kurul üyesi diken üstünde. İki kanun birbirine
karıştırıldı. Faik Yılmaz, “2 milyonu aşkın kurul üyesine mahalli seçimde
adaylık engeli Anayasa’ya aykırı.”

Faik Yılmaz, itirazlarını tüm demokratik çevrelerde 
yürüteceklerini söyledi.

Yılmaz, “Anayasa’ya aykırı...”
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YSK KARARINA 
BÜYÜK TEPKİ...

2 milyonu aşkın kurul üyesine adaylık engeli

ESNAFIN NABZINI TUTUYORUZ
İSTESOB hazırladığı anketle

esnafın son halini kamuoyu ile
paylaşacak. İSTESOB, gerçek

sonuçların ortaya çıkması ve
yöneticilerin esnafın sorunlarından
haberdar olabilmesi için
www.istesob.org ve
www.aloesnaf.org üzerinden
ulaşabilecek, “2013 Yılı Esnaf
Değerlendirme”  anketi hazırladı.

Esnaf, 2013 yılını nasıl geçirdi;
dükkanını ayakta tutmakta zorluk
çekiyor mu? Gibi soruların cevap
bulacağı ankete katılımın büyük
olması bekleniyor. 

Anket sonuçları, yıl sonu
kamouyona açıklanacak ve
esnaf –sanatkarların sorunlarının
çözülmesinde de referans olma
özelliği taşıyacak.

zorunlu kılmaktadır.
Burada iki ayrı kanun

eşdeğerde yorumlanmaktadır.
Kanun koyucu eğer böyle bir
eşdeğerlik düşünseydi her iki
kanunda da meslek grupları tek
tek belirlenirdi. Kanuna
aykırılığın püf noktası
buradadır.

Dahası milletvekili seçiminde

seçilemeyenler
eski görevine
dönmekte,
mahalli seçimde
seçilemeyen
kurul  üyeleri ise
dönememekte. Bu
durum hukukun
ruhuna aykırıdır.”

Türkiye’de 2
milyonu aşkın kurul
üyesinin mahalli
seçim adaylığına

engel konulduğunu belirten
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
bunun sadece 32 bininin esnaf
odası başkanı ve kurul üyeleri
olduğunu söyledi. Yılmaz,  bunun
çağımızda en çok itibar edilen
katılımcı demokrasi anlayışına da
ters düştüğünü belirtti.

Kamu kurumu niteliğindeki
meslek kuruluşu yönetici ve

denetçilerinin, mesleğinin
sorunlarını ve çözüm yollarını iyi
bildiğini belirten Faik Yılmaz, böyle
bir potansiyelden yoksun kalmanın
manasını mantık dışı olarak
niteledi. Böyle bir potansiyel
grubun belediyelerde  ve
meclislerde görev almasının
fevkalade yararlı olacağını ifade
eden Yılmaz, “(Hayır, sen belediye
başkanı ve meclis üyesi
olamazsın ama  üyelerin olabilir)
demek ne derece isabetlidir.
Geçmişte böyle bir ayırım hiç
yoktu. Bu bakımdan 2972 sayılı
Mahalli İdareler Seçim
Kanunu’nun 17. Maddesi’ne,
meslek kuruluşlarında görev
alanların görevlerinden istifa
etmelerine gerek olmadığına
dair bir fıkra eklenmesi şarttır.
Adaletsizlik ancak böyle önlenir”
dedi.

Esnafın 2013 fotoğrafı anketle çekiliyor
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YILMAZ’DAN 
SANATÇILARA ÇAĞRI

Yılmaz, odalarına sahip
çıkarak sektördeki
emekçileri bir araya

getiren esnaf odasının yaşatılmasını
istedi.

1988 yılında kurulan İstanbul
Sahne Perde Film Eğlence Yerleri ve
Sanatkarları Odası, olağan genel
kongresini gerçekleştiremediği ve
seçimlerde yeterli çoğunluğu elde
edemediği için kayyuma devredildi.
2010 Haziran ayından beri üç kişilik
bir kurul tarafından yönetilen oda,

gelecek sene de seçim yapamazsa
kapanacak. Göz göre bir esnaf ve
sanatkar odasının kapanışına
tanıklık etmek istemeyen Başkan
Yılmaz, sanatçılara seslenerek,
odalarına sahip çıkmalarını istedi.  

Sanat ve eğlence dünyasına yön
veren çok sayıda sanatçıyı
barındıran esnaf odasında; Cem
Yılmaz, Sezen Aksu, Mazhar
Alanson, Hülya Avşar, Kenan
Doğulu, Muazzez Ersoy, M. Ali
Alabora, Levent Yüksel, Teoman,

Nükhet Duru, Serap Erener gibi
isimler üye olarak bulunuyor.

EMEKLİ OLMAK İÇİN
GELMEK ZORUNDALAR

Başkan Yılmaz, sanatçıların aynı
zamanda birer sanatkar olduğunu
vurguladığı konuşmasında, ”1988
yılında kurulan esnaf odamızda,
Yeşilçam’a renk veren, sinemada
ve tiyatroda emek veren üyeler
var. Odamızın üyesi olan
sanatçılarımız, kanunen

Sahne Sanatçıları Odası, üyelerinden ilgi bekliyor

Başkan Yılmaz ile Kanal D muhabiri esnaf odasının üye kayıt defterini beraber incelediler.

Kayyuma devredildikten sonra kapanma tehlikesi ile karşı karşıya kalan 
İstanbul Sahne Perde Film Eğlence Yerleri ve Sanatkarları Odası’nın 
üyelerine, Başkan Yılmaz’dan çağrı var. 
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emeklilik işlemlerini yaptıkları
zaman, birikmiş aidatlarını faizi
ile ödemek zorunda kalacaklardır.
Üyeler arasında durumu iyi olan
isimler olmakla birlikte, belki çok
zor koşullarda yaşayan
sanatçılarımız da var. Onlara
destek olmak ve onları huzurlu
bir çatı altında toplamak amacıyla
yeniden odalarını canlandırmaya
davet ediyoruz. Sahne Perde Film
Eğlence Yerleri ve Sanatkârları
Odası aynı zamanda sektörel
sorunların aşılmasında
kendilerine basamak
sağlayacaktır. Pek çok sanatçının
dillendirdiği ”Neden
sorunlarımızı dile getirecek,
haklarımız için mücadele edecek
örgütsel bir yapımız yok”
sorusunun cevabı da ortaya

çıkmış bulunuyor” dedi.

SEÇİM YAPAMAZSA
KAPANACAK

Türkiye’de ilk ve tek olma özelliği
taşıyan Sahne Perde Film Eğlence
Yerleri ve Sanatkârları Odası

kapanabilir. 2014 yılında yapılacak
oda seçimlerinde de yeterli
çoğunluk sağlanamazsa 5362 sayılı
Esnaf ve Sanatkarlar Meslek
Kuruluşları Kanunu  gereği oda
kapanacak ve üyeleri başka bir
meslek odasına yönlendirilecek.  

YILMAZ’DAN 
SANATÇILARA ÇAĞRI

Sahne Sanatçıları Odası, üyelerinden ilgi bekliyor

İŞTE ÜNLÜLERDEN BİR GRUP ÜYEMİZ...

Yılmaz’ın sanatçılara çağrısı ulusal basında da geniş yer buldu.
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HABER

AVM’lerin yüzde 5’i 
küçük esnafa ayrılacak

AVM, süper ve
hipermarketlerin
sayılarının artmasıyla

küçük esnafın zor günler
geçirdiğine dikkat çeken İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz, mağduriyette
İstanbul esnafının başı çektiğini
söyledi. Türkiye’deki 299 AVM’den
114’ünün İstanbul’da faaliyet
gösterdiğini ve en fazla
hipermarketin de İstanbul’da
bulunduğunu belirten Yılmaz,
bundan dolayı da esnaf sanatkar
üye sayısının son 10  yılda önemli
oranda düştüğünü bildirdi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
ticarette ve istihdamda Türkiye’nin
üçüncü en büyük sektörü konu-
mundaki perakende sektörünün
yasal bir düzenlemeye kavuşması
geciktikçe esnafın kepenk
kapatmaya devam ettiğini
söyledi.  

Gümrük ve Ticaret Bakanı

Hayati Yazıcı tarafından kamuoyu-
na açıklanan Perakende Ticaretin
Düzenlenmesi Hakkında Kanun
Tasarı Taslağı’nın bir an önce
yasalaşması gerektiğini belirten
Faik Yılmaz, koruyucu tedbirlerin bir
an önce hayata geçirilmesi
gerektiğini ifade etti. 

Yılmaz, açıklamasında, bakkal,
manav gibi tek kişilik işletmelerden
süpermarket, hipermarket ve alış-
veriş merkezlerine kadar uzanan
çeşitli kuruluşları kapsayan pera-
kende sektörünün Türkiye’nin
lokomotif sektörü olduğuna dikkat
çekti. 2012 yılı sonu itibariyle yakla-
şık 350 milyar dolarlık pazar büyük-
lüğüne ulaşan perakende sektörü-
nün önemli bir istihdam alanı oldu-
ğunu da kaydeden Yılmaz, böylesi-
ne önemli bir sektörün yasalarla
düzenlenmesinin sektörün gelece-
ği açısından önem taşıdığını ifade
etti.

AVM’LERİN YÜZDE 5’İ
ESNAFA AYRILACAK

Yeni perakende yasa taslağında,
AVM’lerin yüzde 5’inin esnafa ayrıl-
dığını, kaybolmaya yüz tutan mes-
lekler için de toplam satış alanının
yüzde 1’i kadar alan ayırma
zorunluluğu getirildiğini hatırlatan
Yılmaz, küçük esnafın korunması-
nın ve kültür hazinesi olan meslek-
lere sahip çıkılmasının takdir

edilecek bir tutum olduğunu
söyledi. 

Yabancı markalı mağazaların
ağırlıklı olduğu AVM’lerin, böylece
yüzde 5’inin esnaf dükkanlarına
ayrılması ile Türk kültürünü de
yansıtacağını belirten Faik Yılmaz,
“Tasarıdaki bu yeniliği esnafı
yaşatmak için bir fırsat  olarak
görüyoruz. Aslında esnafımıza
en büyük darbe sokak aralarına
kadar giren sermayenin market
zincirleridir” diye konuştu.  

Yılmaz, AVM’ler yüzünden kan
kaybeden esnafı şimdide AVM’lerle
yaşatmasını beklediğimiz
Perakende Yasa Tasarısı ile ilgili
olarak en can alıcı noktayı şöyle dile
getirdi: “Tasarıda yer alan ticari
planlara göre AVM’lerin nerede
açılabileceğinin belirlenmesi
konusunu da destekliyoruz. Tüm
şehirlerde bir ticari plan
hazırlanacak ve AVM’lerin
nerelere yapılabileceği ile ilgili
bir komisyon kurulacak. İşte bu
komisyonlarda il esnaf odaları
birliklerinden bir temsilci
bulunmalı.”

Açılan AVM furyasının sonunda
kapanmaları da beraberinde getir-
diğini ifade eden Faik Yılmaz, şu
anda Türkiye genelinde 41 AVM’nin
kapandığını, oysa yasal tedbirlerle
planlı uygulamalar olsa  bu iflasların
yaşanmayacağını belirtti.

ESNAFIN UMUT YASASI YOLDA

AVM’lerden en fazla zararı İstanbul esnafının gördüğünü belirten Başkan 
Faik Yılmaz, “Esnafı koruyucu yasanın çıkmasını beklediklerini belirtti.” 
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ODA HARCAMALARINA DİKKAT!

BAKAN 
YAZICI’DAN 
ODALARA 
UYARI

Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı tarafından
yürütülen mevzuat

hazırlığı Türkiye Odalar ve Borsalar
Birliği (TOBB) başta olmak üzere
oda ve borsalara yeni
düzenlemeler getiriyor. Üye
aidatlarının düşürülmesi ya da
kaldırılması amaçlanırken, oda
kaynaklarının mevzuata uygun
yerlere harcanmadığının tespiti
halinde başkan ve tüm yönetim
kurulu üyelerini görevden alma
yetkisi sunuluyor. Bakanlığın
odaların  gelir gider tablolarını
sistemden izliyor olması ise
konuyu gündeme taşıyan
unsurların başında geliyor.

AİDAT ÜCRETLERİ
DÜŞÜRÜLEBİLİR

Taslak çalışmayla halen oda
meclislerine verilmiş olan birlik,
oda ve borsa yönetimlerini

denetleme yetkisine ek olarak ceza
verme yetkisi tanınıyor. Aynı
çalışmayla oda ve borsa
meclislerine, birlik, oda veya
borsaya ait kaynakların mevzuata
uygun yerlere harcanmadığının
tespiti halinde başkan ve tüm
yönetim kurulu üyelerini görevden
alma yetkisi sunuluyor. Bu yetkinin
kullanımı konusunda her bir oda
meclisinin yersiz ve fazla bulacağı
harcama tutarıyla ilgili bir sınır

belirlemesi söz konusu olabilecek.
Böylece bu sınırı aşan, fazla
harcama yaptığı belirlenen oda ve
borsa başkanları, hazırlanacak
tespit raporuyla başkanlık
koltuğundan olabilecek.

Odalar yeni düzenlemeyle
yeniden tanımlanmış bir mali
denetimle karşı karşıya kalacak.

Bakan Hayati Yazıcı, “Aidat
tahsilatlarını gelirlerini kamu
gücüne yaslanarak elde
ediyorlar. Hem esnaf sanatkarlar
odası, hem ticaret ve sanayi
odalarının kuruluş kanunu ile
ilgili, odaların işlevleri ile ilgili
düzenleme yapmamız gerek”
açıklamasında bulundu.

Esnaf odalarının ayakta
kalmasını sağlayan üye aidatlarının
kaldırılması halinde, odalarının
geçimini sağlaması için nasıl bir
çözüm üretileceğine  ise açıklık
getirilmedi.

Gümrük ve Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı, yapacakları yeni düzenlemeyle,
harcamalarını doğru yerde kullanmayan oda başkan ve yönetim 
kurullarının görevden alınabileceğini aktardı. Öte yandan üye aidatlarının
kaldırılması da gündemde.

Oda harcamalarına 
denetim geliyor...

Kaynaklarını doğru 
yere harcamayan
oda yönetimleri

görevden alınacak.
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KAPAK

TESK Genel Başkanı
Bendevi Palandöken,
“Kaçak sorunu

ekonominin bel kemiği olan
esnafımızın gelirini baltalarken,
ticari hayatı tehdit ediyor. Kaçak
sadece esnafımızın değil,
milyarlarca liralık vergi kaybı ve
kamu sağlığına olası olumsuz
etkileriyle tüm Türkiye’nin
hayati meselesidir. Elimizi taşın
altına koyuyor, 2 milyon
esnafımızı ve milyonlarca
vatandaşımızı bilinçlendirmeyi
hedefleyen ‘Kaçak Ürün Alma,
Kapıma Kilit Vurma’
kampanyasını başlatıyoruz”
dedi.

“415 MİLYARLIK KAYIT 
DIŞI VAR”

“Gayri safi yurtiçi hasılanın
yaklaşık yüzde 27’sine denk
gelen 415 milyar liralık
büyüklük ile kayıtdışı ekonomi
Türkiye’nin kanayan yarasıdır.
Kayıt dışı ekonomi içinde önemli
bir yer tutan kaçak sorunu ise;
çaydan akaryakıta, sigaradan
alkole pek çok sektöre yayılmış
durumda. Konunun en büyük
mağdurları ise kazancından olan

TESK’İN KAÇAĞA KARŞI
BÜYÜK KAMPANYASI

PALANDÖKEN İSTANBUL’DA MEDYA ÖNÜNDEYDİ..

Kaçak ürün satışları ile ilgili olarak The Marmara Taksim Oteli’nde basın
toplantısı düzenleyen TESK, bir ilki gerçekleştirerek kaçak sorununa karşı
ülke genelinde bir kampanya başlatıyor.
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dürüst esnafın yanı sıra “ucuz
ürün alayım” derken, ne olduğu
belli olmayan ürünleri satın
alarak hem sağlığını hem
parasını riske atan
vatandaşlardır” diyen
Palandöken, neden böyle bir
kampanya düzenlediklerini şöyle
anlattı:

“MİLYARLARCA LİRALIK
EKONOMİK KAYBIMIZ 
VAR”

“Kaçak dolayısıyla
milyarlarca liralık ekonomik
kayıp var. Endişe verici boyuta
ulaşan kaçak probleminin
özellikle belli sektörlerde
yoğunlaştığını görüyoruz.
Örneğin; kaçak akaryakıt
nedeniyle 12 milyar liraya varan
olağanüstü vergi kayıpları söz
konusu iken, kaçak ve sahte içki
pazarı 6 milyar liraya tırmanmış
görünüyor. Ayrıca satılan her
beş sigaradan biri de kaçak olup,
bazı illerde kaçak sigara oranı
yüzde               65’ler seviyesine
çıkmış durumda. Bunun
sonucunda da, yıllık 5 milyar
liralık vergi uçup gidiyor. Yani
her yıl için kaçak akaryakıt bir
Marmaray, kaçak sigara ise bir
Boğaz Köprüsü demek.” 

“KAÇAK KAPILARA KİLİT
VURUYOR”

Kaçak sorununun ekonominin
bel kemiği olan esnafın gelirini
baltalarken, ticari hayatı tehdit
ettiğini de kaydeden Bendevi
Palandöken, “Örneğin gelirinin
yaklaşık yarısını tütün
mamulleri satışından elde eden
esnaf kaçak yüzden ciddi gelir
kayıpları yaşıyor. Bugün sokak
köşelerinde ve semt
pazarlarında açılan tezgâhlarda
kaçak sigara çok ucuza satılıyor.
Bu durum yasadışı satıcılar ile

rekabet edemeyen dürüst
esnafımızın belini büküyor.
Unutmayalım ki; kaçağı alan da,
satan da bundan sorumlu.
Herkes esnafın yanındayız diyor
ama olan yine esnafa oluyor.”

“HERKESİN MÜCADELEYE
KATILMASI ŞART”

Yasadışı ekonomi ile mücadele
konusunda önemli adımlar
atıldığını belirten Palandöken,
kaçak ile mücadelede devamlılığın
kilit olduğunu belirterek bu
konuda katılımcı bir yaklaşıma
ihtiyaç duyulduğunu belirtti:
“Kaçak ile mücadelede önemli
adımlar atıldı. Örneğin “Kayıt
Dışı Ekonomi ile Mücadele
Stratejisi Eylem Planı”
oluşturuldu. Yine, “Tütün ve
Tütün Mamulleri Kaçakçılığı ile
Mücadele Eylem Planı”
yapıldı. Son dönemde kaçağı
azaltmak için sınır giriş-çıkış
ücreti 1 liradan 15 liraya
çıkarıldı. ALO 136 Kaçakçılık
İhbar Hattı aktif hale getirildi.
Bununla birlikte, yakalamalarda
ciddi artışlar oldu: Örneğin
2012 yılında emniyet
güçlerinin ele geçirdiği kaçak
akaryakıt miktarında bir
önceki yıla göre yüzde 59,  kaçak
cep telefonu adedinde yüzde

102’lik artış gerçekleşmiş, 1.378
ton kaçak çay yakalanmış, 99
milyon paket sigara ele
geçirilmiş.”

“KAÇAK ÜRÜN ALMA,
KAPIMA KİLİT VURMA
KAMPANYASI BAŞLIYOR”

TESK olarak ellerini taşın altına
koyduklarını ve 2 milyon esnaf ile
birlikte milyonlarca vatandaşımızı
bilinçlendirmeyi hedeflediklerini
kaydeden Bendevi Palandöken,
“Kaçak Ürün Alma, Kapıma Kilit
Vurma” kampanyasını
başlatıyoruz. Böylelikle kaçak
sorununun olumsuz etkilerine
dikkat çekerek, kaçakla
mücadeleye etkin ve somut bir
destek sağlayacağız. İlk etabı üç
ay sürecek kampanya
kapsamında yurt çapındaki on
binlerce perakendeci esnaf,
dağıtılacak kampanya
malzemeleri vasıtasıyla hem
kaçak ürün ticareti ve olumsuz
etkileri konusunda kendisi
bilgilenecek hem de bu konuda
çevresini bilgilendirecek. İlk kez
bu kadar yaygın bir kampanya
yürütüyor, kaçağa dur demek
için seferber oluyoruz” diye
konuştu.   

“VATANDAŞLARIMIZIN
ESNAFIN SESİNE KULAK
VERECEĞİNE 
İNANIYORUM”  

Kaçak ürünün sadece esnafa
değil, milyarlarca liralık vergi kaybı
ve kamu sağlığına olası olumsuz
etkileriyle tüm Türkiye’nin hayati
meselesi olduğunu anlatan
Palandöken, “Hepimiz bu
mücadelede el ele vermeliyiz.
Tüm vatandaşların, esnafın
sesine kulak vereceğine ve
kaçak ile mücadeleye
katılacağına gönülden
inanıyorum” şeklinde konuştu. 

Kaçak ve kayıtdışı 415 milyar lirayı geçti

“Kaçak ürün alma,
kapıma kilit vurma”

kampanyasını 
başlatan TESK Genel

Başkanı Bendevi 
Palandöken;

“Her yıl 1 Marmaray 
ve Boğaz Köprüsü

parası kaçağa gidiyor”
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BAŞKANLAR MECLİSİ’NDE 
BİR YILIN MUHASEBESİ

8Eylül Salı günü İSTESOB
merkez binada
gerçekleşen toplantıda,

İSTESOB’un 2013 faaliyet tablosu
ortaya çıktı. 152 esnaf odası
temsilcisi ile gerçekleşen
toplantıda Başkan Faik Yılmaz
yaptığı sunumla, son bir yılda
esnaf adına verilen mücadelenin
bir özetini sundu.

2013 yılında esnafı yakından
ilgilendiren birçok kanunun

yürürlüğe girdiği hatırlatılırken,
Başkan Yılmaz, bu değişikliklere
esnaf odalarını yoğun eğitim
programıyla hazırladıklarını
söyledi.

İşte sunumda öne çıkan
maddeler;

Kurulda, İSTESOB’un 2013 yılı
faaliyet ve hizmetlerinin bir özeti
niteliğinde olan sunumlar
gerçekleştirildi. Yıl içerisinde
yapılan çalışmalar, Faik Yılmaz’ın

medyada ses getiren açıklamaları,
yoğun eğitim programlarından
alınan görüntüler sunumların ana
öğelerini oluşturdu.

2013 yılı faaliyet ve
hizmetlerinin gündeme getirildiği
Başkanlar Meclisi Toplantısı’nda
esnafın son dönemde yaşadığı
sıkıntılar ve çözüm yollarına
yönelik görüşler kurulun genel
gündemini oluşturdu. Toplantıda,
esnafın sıkıntılara ilişkin merak

İSTESOB’un 2013’deki yoğun gündemi Başkanlar Kurulu’nda aktarılırken,
mesleklerinde 25. yılını doldurmuş başkanlara berat takdim edildi.

Kurula; esnaf temsilcileri yoğun katılım gösterirken,
sunumlar dikkatle izlendi.



edilen konulara açıklık getirildi.
Başkan Faik Yılmaz, alkışlarla
kürsüdeki yerini alırken, sözlerine
İkitelli’de inşa edilen İSTESOB
okuluna değinerek başladı. Yılmaz,
Oda Başkanlarına işletmeler üstü
okulun önemini hatırlatırken,
açılışında da hep beraber olma
dileğinde bulundu ve ekledi: ”62
yıllık kurumumuzun ilk defa
gerçekleştirdiği 27 sınıflı, 5
laboratuarlı İşletmeler Üstü
Eğitim ve Teknoloji Merkezi'nin
tamamlanmasını da  Yüce
Rabbim bize nasip eder inşallah.
Bununla gurur duyuyoruz,
bununla övünmekte haklı
olduğumuzu düşünüyoruz. Ve
bunu sizden aldığımız destek ve
güçle gerçekleştirdik. Bize bu
konuda destek verdiğiniz için
Allah sizlerden razı olsun.”

Faik Yılmaz, inşaat süreciyle ilgili
bilgiler paylaşırken, okulu 2014
eğitim yılında eğitime yetiştirmeye
çalıştıklarını söyledi.

YASALAR İÇİN EĞİTİM 
Faik Yılmaz, 2013 yılı itibariyle

bazı yasal değişiklerin çeşitli
sektörlerde kaygı yarattığını
belirtirken, odaların ilgili
değişiklikler yüzünden sıkıntı
yaşamaması adına eğitim
seminerleri düzenlediklerini
kaydetti. 

1 Ocak’tan itibaren esnafı
yakından ilgilendiren kanunlarda
değişikliğe gidildiğini aktaran
Yılmaz, ”Yönetim olarak esnaf
sanatkârımızın haklarının
savunulması, sorunların çözümü
konusunda birçok program
gerçekleştirdik. 1 Ocak'ta

yürürlüğe giren iki büyük yasa
İSTESOB yönetimi olarak bize
önemli sorumluluklar yükledi.
Bu yasal uygulamadan ilki 5996
Sayılı Gıda Yasası oldu. Kasaplar
Odası'ndan, lokantalara,
pastanelere, büfelere, çorbacılar,
bakkallara kadar ilgili tüm
odalarımız için bu salonda ayrı
ayrı toplantılar düzenlendi”
şeklinde konuştu. 

Başkan Yılmaz, bir diğer önemli
yasa olarak esnafın karşısına çıkan
6331 sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği
hakkında da esnaf odalarının
bilgilendirildiğini aktardı. Bu
eğitimleri ESBİR vasıtasıyla gerçek-
leştirdikleri belirten Yılmaz, odala-
rın da üyelerine eğitim verirken
ESBİR’den faydalandığını anlattı. 

Faik Yılmaz’ın kürsüden
aktardığı bir yılın panoramasına

25 yıllık duayen başkanlara berat...

BAŞKANLAR MECLİSİ’NDE 
BİR YILIN MUHASEBESİ

Oda başkanlığında 25. yılını dolduran Hasan Ayar, Ahmet Yazıcı, Bilal Gündoğdu (Gündoğdu adına 
Ethem Aksoy) ve Hüseyin Önen’e beratlarını Faik Yılmaz, Temel Çoruh ve Kemal Gürel birlikte verdiler.

Yılmaz, 2013 yılında değişen kanunlarla birlikte eğitimlere yoğun mesai harcadıklarını kaydetti.



göre birlik icraatları şöyle sıralandı;
İSTESOB 2013 yılında önemli

isimleri ağırladı ve onlarla
toplantılar gerçekleştirdi. Bu
toplantılarda esnafın yaşadığı
sıkıntılara çözüm aranırken,
yapılan toplantıların tamamında
bürokratlar ve siyasetçiler ”Esnafa
destek” sözü verdi.

Yıl içinde Kağıthane, Sarıyer ve
Beyoğlu Belediye başkanlarını
ağırlayan İSTESOB,  bir önemli
toplantıyı da Haliç Kongre
Merkezi’nde İBB Başkanı Kadir
Topbaş ile yaptı. Kamuoyunun da
yakından takip ettiği bu toplantıda
Kadir Topbaş, “Esnafı ezdirmem”
sözüyle, odalara ve esnafı
desteğini gösterdi. 

İSTESOB, Ak Parti Genel Başkan
Yardımcısı Salih Kapusuz, Ak Parti
İstanbul İl Başkanı Aziz Babuşcu
ile kahvaltılı istişare toplantısında
bir araya geldi. Başkan Yılmaz, bu

toplantılar
vasıtasıyla ilgili
kişilere ”Esnafın
Çözüm
Dosyası”nı
ulaştırdıklarını
kaydetti.  

Ulusal bazda
yayın yapan aylık
haber dergisi
“Esnaf Haber”,
Türkiye çapında yürüttüğü
çalışmalar neticesinde İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz’ı ”Yılın Birlik
Başkanı” seçti. 

Esnaf Haber dergisi 9. Sunu
gerçekleştirdiği 2012 yılı en
mükemmelleri seçiminde,
Türkiye’nin “En Mükemmel Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı” ödülüne, İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz’ı layık gördü.
Ödül, Esnaf Haber Dergisi Yönetim
Kurulu adına Cevat Önge

tarafından verildi. 
Program sonunda

mesleklerinde 25. Yılını doldurmuş
oda başkanlarına berat verildi.
İSTESOB Denetim Kurulu Üyesi
Ahmet Yazıcı, Pendik Birleşik Esnaf
Odası Başkanı Bilal Gündoğdu,
Eski Elbiseciler Esnaf Odası Başkanı
Hüseyin Önen, Ümraniye Birleşik
Esnaf Odası Başkanı Bayram
Çavuşoğlu, Esenler Şoförler Odası
Başkanı  Hasan Ayar berat alan
isimler oldu.

Yılmaz’ın sunumu barkovizyondaki görsellerle ve filmlerle desteklendi.

Yılmaz’a Yılın Birlik Başkanı ödülünü
Çınar ve Çoruh birlikte takdim etti.

Hüsnü Çınar, genel kurulda duygusal bir konuşma
yaptı ve birlik çağrısında bulundu.

Temel Çoruh da yaptığı konuşmada, teşkilatın
dayanışmaya ihtiyacı olduğunu söyledi.

FAİK YILMAZ YILIN BİRLİK BAŞKANI
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KARTLARA ALIŞAN PİYASA ŞİMDİ ŞOKTA

Yılmaz, “Kredi kartında birikmiş
borçlara yapılandırma şart…”

Bankacılık Düzenleme ve
Denetleme Kurumu’nun
(BDDK) kredi kartları ile

ilgili  taslak halindeki düzenlemesi
sivil toplum örgütlerinden tasvip
görürken bir yandan da piyasalar-
daki canlılığı olumsuz etkileyeceği
kaygısına yol açtı. Ayrıca birikmiş
borçlar için yeni bir yapılandırmaya
ihtiyaç duyulduğu belirtildi.

BDDK kredi kartları limitlerine ve
asgari ücretlerine yeni düzenleme-
ler getiriyor. Buna göre 15 bin TL
limite kadar olan kredi kartlarında
asgari ödeme yüzde 25'ten yüzde
30'a çıkıyor. Geliri 1000 TL
olanların kredi kartı limiti de 1000
TL ile sınırlandırılacak. Ayrıca
gelirin sürekliliği de kontrol edilecek.
Yeni düzenlemeyi yerinde bulan
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
vatandaşların satın alma gücü
düşüklüğü nedeniyle kredi kartına
muhtaç olduklarını ifade ederek,
kredi kartı borçlarının azaltılmasının
satın alma gücü yükseltilerek
yoksulluğun giderilmesiyle
mümkün olduğunu söyledi.

Kredi kartının ödeme aracı olmak
yerine borç finansmanı aracı olarak
kullanılmasının hem hane halkına,
hem de ülkenin genel ekonomik
göstergelerine olumsuz yansıdığını

ifade eden Faik Yılmaz,  bu konuda
alınan tedbiri desteklediklerini
bildirdi.

Kart sahibinin geliri baz alınarak
kredi kartı limiti ile bazı ürün
gruplarında taksit sınırlaması
getirilmesini de olumlu  bulan
Yılmaz, “Bu iki düzenlemenin de
gelirin verimli ve bilinçli kullanı-
mını artıracağını ve bu şekilde
harcamaların daha dengeli
olacağını düşünüyoruz” dedi.

Taksit sayısı sınırlandırılırken
ürün özelliklerine ve ticari hayata
uygun düşüp düşmediğine
bakılmasının da  gerekli olduğunu
belirten Yılmaz; “Aslında kredi
kartlarındaki  yüksek limitler ve
fazla taksit sayısı  piyasalara
canlılık getiren işlevlerdi. Banka-
larda bu konuda  ister istemez
piyasaları körüklüyordu. Ancak
ülke ekonomisine ve ülke insanı-
na getirdiği külfet telafi edilemez
ölçülere gelmişti. Bu bakımda
düzenleme oldukça gerekli” dedi.

Faik Yılmaz yeni düzenlemeyle
gelirin üzerinde harcama yapılma-
sının önüne geçileceğini ve taksit-
lendirme konusunda da yeni düzen-
lemeyle herkesin ayağını yorganına
göre uzatacağını ifade etti.

Devlet Bakanı Ali Babacan’ın

açıklamasıyla  Türkiye genelinde
kredi kartları toplam borç miktarı 59
milyar 14 milyon 352 bin TL. Bunun
1 milyar 19 milyon 377 bin TL'si
takipte. En çok kredi kartı borçlusu
İstanbul ilinde bulunuyor ve  toplam
borç miktarı 20 milyar 290 milyon
854 bin liraya ulaşmış durumda.
Bunun da 3 milyar 523 milyon 721
TL'si takipte bulunuyor.

Bu rakamın hayli  yüksek  oldu-
ğuna dikkat çeken İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz, yeni düzenlemeden
sonra birikmiş borçların  ödenmesi
için yeni bir yapılanmaya ihtiyaç
duyulacağını söyledi. Yılmaz, “Eğer
kredi kartı borçlularına kısıtlama
getirirseniz, hem birikmiş borçlar
tahsil edilemez hem de vatandaş
günlük temel giderlerini
karşılayamaz. Birikmiş borçları
uzun vadeye yayan yeni bir
yapılandırma yapması
kaçınılmazdır” dedi.

Bankalararası Kart Merkezi verile-
rine göre kredi kartı sayısı 56 milyon
528 bin 466 seviyesinde bulunurken,
vatandaşların çoğunluğu birden
fazla kredi kartı kullanıyor.

BDDK kredi kartları limitlerine ve asgari ücretlerine yeni düzenlemeler 
getiriyor. 15 bin TL limite kadar olan kredi kartlarında asgari ödeme 
yüzde 25'ten yüzde 30'a çıkıyor. Geliri 1000 TL olanların kredi kartı 
limiti de 1000 TL ile sınırlandırılacak. 

FAİK YILMAZ YILIN BİRLİK BAŞKANI
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İSTESOB’un geleneksel bay-
ramlaşma töreni bayramın
ikinci günü birlik binasında

gerçekleşti. Esnaf temsilcilerinin
yoğun katılım gösterdiği bayramlaş-
ma töreninde duayen başkanlar
Hüsnü Çınar, Temel Çoruh, yılın Ahi
Babası seçilen Kemal Gürel, İOSB
Başkan Vekili Nihat Tunalı gibi isimler
de yerlerini aldı.

Oda başkanları törene yönetim
kurulu üyeleri ile birlikte geldi. Katılım
bir hayli yoğun olurken, Başkan Faik

Yılmaz ve yönetim kurulu misafirleri
ile yakından ilgilendi. Misafirleri
duayen başkanlar Hüsnü Çınar, Temel
Çoruh ve Başkan Vekili Mustafa
Uzun ile beraber karşılayan Yılmaz,
esnaf camiasının bayramını kutladı. 

Neşeli geçen törende tüm bir yılın
bayram gibi olmasını dileyen oda
başkanları birlik ve beraberlik
görüntüsünün daim olmasını istedi. 

İSTESOB Başkanı Yılmaz, bayra-
mın insanlığa sağlık ve huzur
getirmesini temenni etti. Yılmaz,

“Esnafımızın böylesine güzel bir
günde bir araya gelmesi bizi mutlu
ediyor. Esnaf odaları birliği olarak
da bu güzel günde yönetimdeki
arkadaşlar ve oda başkanlarımızla
olmak çok güzel. Allah tekrarını
nasip etsin. Esnafımıza da
bayramın iyi ve güzel kazançlar
getirmesini temenni ediyorum”
dedi.

Yılmaz, fırsat buldukça oda
başkanları ile esnafın sorunlarını da
konuştu. 

Başkanlar
Birlikte hasret giderdi

Kurban Bayramı’nın 2. günü İSTESOB’da gerçekleşen bayramlaşma töreni,
“Görenleri nazar değmesin, en kötü günümüz böyle olsun” dedirtecek bir
coşku ve katılımla gerçekleşti.

Başkan Yılmaz, misafirleriyle tek tek ilgilendi.

Ümraniye Bakkallar Odası Başkanı Resul Taşçı, 
bayramlaşmaya yönetimiyle birlikte geldi.
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Başkanlar
Birlikte hasret giderdi

İSTESOB’DA EN COŞKULU BAYRAMLAŞMA

Oda yönetimleri bayramlaşmaya yoğun ilgi gösterdi.

Mustafa Uzun, Temel Çoruh, Faik Yılmaz, Hüsnü Çınar ve Bilal Gündoğdu sohbet halindeydiler.

Başkan Yılmaz, misafirleriyle tek tek ilgilendi.

Ümraniye Bakkallar Odası Başkanı Resul Taşçı, 
bayramlaşmaya yönetimiyle birlikte geldi.

Kalabalık nedeniyle İSTESOB toplantı salonunun
yetersiz kaldığı anlar yaşandı.

Bayramlaşmaya gelen oda yönetim kurulları 
hatıra fotoğrafı çektirdiler.



KAPAK
Geleneksel bayramlaşmadan kareler...

Küçükköy Birleşik Esnaf Odası Başkanı 
Erkan Kaya, ayağındaki rahatsızlığa rağmen

bayramlaşmaya katıldı. Faik Yılmaz, Hüsnü Çınar ve Mehmet Banzaroğlu.

Anadolu Yakası Pazarcılar Odası Başkanı Mehmet Emin Yarar ve yönetim kurulu üyeleri, 
bayramlaşmaya grup halinde katıldılar.

Berberler Odası Yönetim Kurulu Üyeleri toplu halde, İSTESOB yönetimi ile bayramda poz verdiler.

Bayramda herkesin yüzü gülüyordu.

Oturanlar; Süleyman Ersal, Faik Yılmaz, Hüsnü Çınar
Ayaktakiler; Durmuş Arslan, Fikret Çelik, Yunus 

Erdel ve Tahsin Kırıcı.
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Kağıthane Şoförler Odası Başkanı Akın Atlı, bayramlaşmaya yönetimi ile birlikte geldi.

Ayakta; Cemil Özten, Aziz Şentürk, Nezir Kinin, Mehmet Kapusuz ve Ayhan Arslan.
Oturanlar; İsmail Keskin, Mustafa Uzun, Faik Yılmaz, Hüsnü Çınar ve Mehmet Banzaroğlu.

Fikret Çelik, bu bayramı da esnaf temsilcileri ile
birlikte kutladı.

İOSB Başkan Vekili Nihat Tunalı da
bayramlaşmamıza katılarak onur verdi.

Mustafa Şimşek, Faik Yılmaz ve Hüsnü Çınar ile
hatıra fotoğrafında..

Motorize oda başkanları Mahir Ereke, Hasan Soran
ve Mehmet Bekiroğlu, Faik Yılmaz’la objektife 

böyle poz verdiler.
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Milli Piyangocular Odası Başkanı Ahmet Yazıcı ve yönetimi bayramlaşmaya katıldı.

3 saat süren bayramlaşma töreninde coşku her geçen dakika arttı.

Bayrampaşa Şoförler Odası Yönetim Kurulu Üyeleri
birlikte bayramlaşmaya katıldılar.

Marangozlar Esnaf Odası’nın yeni Başkanı Mehmet 
Recep Turan, bayramlaşmaya yönetimiyle birlikte geldi.

Oda başkanlığında olduğu kadar 
mesleklerinde de birer duayen olan iki isim;

Muvakkar Garzan ve İsmail Demirbaş.
Yılın Ahi Babası seçilen Kemal Gürel ve 

Temel Çoruh’un keyifli anlarından bir kare..

2013 BAYRAMLAŞMASI      FOTOĞRAFLARDA ANI OLDU..



HABER

Bayram sohbetlerinde  bayram fıkraları başkanları kahkahalara boğdu.

Silivri Birleşik Esnaf Odası Başkanı Ali Tabakoğlu ve yönetimi, her yıl olduğu gibi 
bayramlaşmaya tam kadro katıldı.

İstanbul Ayakkabıcılar Odası Başkanı Temel Çoruh ve yönetim kurulu üyeleri bayramlaşmada poz verdiler.
Temel Çoruh ve Hüsnü Çınar, Faik Yılmaz’ın iki yanında yer aldılar.

Marangozlar Esnaf Odası’nın yeni Başkanı Mehmet 
Recep Turan, bayramlaşmaya yönetimiyle birlikte geldi.

Bilal Gündoğdu yönetimi ile birlikte geldi. Bayramlaşma esnasında uzun kuyruklar oluştu.

2013 BAYRAMLAŞMASI      FOTOĞRAFLARDA ANI OLDU..



2013’ün sonuna gelirken  İSTESOB için
dopdolu bir yıl geride kalıyor. Kuruluşun-
dan bugüne 62 yılda ilk defa bir önemli

okulun inşaatını tamamlayan İSTESOB, yine 62
yılda 4 ayrı AB projesini son yönetim kurulu ile
alıp hayata geçirdi. Bu yıl içinde İSTKA’dan
(İstanbul Kalkınma Ajansı) iki proje alarak
“GİRİŞİMCİ GENÇLER YETİŞİYOR” ve “MESLEKİ
EĞİTİM, REHBERLİK, KARİYER DANIŞMA MERKEZİ”
eğitimleri  birlik  merkez binasında başlatıldı.
Böylece İSTESOB,  2013 yılına eğitimdeki  hizmet-
leri ile damgasını vurdu.

Elinizdeki İstanbulESNAF Dergisi’nde
İSTESOB’un bir yıllık hizmet çizelgesine takvim
sıralaması ile geniş yer verdik.

SORUNLARA ÇÖZÜM PROGRAMI
İstanbul esnaf sanatkarının sorunlarını de-

vletin üst kademelerine aktarmak esnaf teşkilat-
larının başta gelen icraatları olmakta. İSTESOB
işte bu amaçla bu yıl bir program başlattı ve ikti-
dar partisinin önde gelen isimlerini İstanbul’da
oda başkanlarının katılımı ile kahvaltılı toplan-
tılara davet etti. İktidar partisinin sivil toplum ku-
ruluşlarından sorumlu genel başkan yardımcısı
Salih Kapusuz, İstanbul İl Başkanı Aziz Babuşçu
kahvaltılı toplantılara davet edilerek birer sorun-
lar dosyası  verildi. İstanbul Büyükşehir Belediye
Başkanı Kadir Topbaş’la  geniş çaplı bir toplantıda
bir araya gelinirken Topbaş’ın “Esnafı ezdirmem”
sözü bürokratlarına gözdağı oldu. Yine ilçe
belediye başkanlarının  birlik binasında kahvaltılı
toplantılara katılımı sorunların çözümünde İSTE-
SOB’a mesafe aldıran gelişmelerdi. Bir yılın icraat
blançosu ile iligili bu konular da dergimizin say-
falarında geniş  yer aldı.

MEDYADAN YASA ÇAĞRISI
Başkan Faik Yılmaz’ın esnafa rekabet imkanı

vermesi beklenen “Perakende Yasası” ile ilgili
medyada dile getirdiği çağrıları meyvesini verdi
ve yasa taslağı son şeklini alırken esnaf  lehine
ağırlık şekliyle umut verdi. Yasa tasarısı,

AVM’lerde
mevcut
mekanların
yüzde 5’inin
esnafa
ayrılmasını ve
AVM’lerin bundan sonra şehir dışına inşa
edilmesini  hükmediyor. Bu konuda
sayfalarımızda hak ettiği yerini buldu.

YSK KARARINA BÜYÜK TEPKİ
2013’te olumlu gelişmelere karşılık, esnaf

sanatkar teşkilatlarında başkanları ve kurul
üyelerini siyasetin dışında bırakan Yüksek Seçim
Kurulu kararı da beklenmeyen olumsuzluktu. Bu
karar Türkiye genelindeki 32 bin esnaf yöneti-
cisinin yanı sıra diğer meslek odaları ile birlikte
2 milyona yakın kurul üyesine, eğer aday olacak-
larsa görevlerinden istifa zorunluluğu getirdi. Bir
bakıma 2 milyona yakın kurul üyesini siyasetin
dışında bırakan bu karar hukuk uzmanlarınca
“Anayasa’ya, hukukun  ruhuna ve katılımcı
demokrasi anlayışına aykırı bulundu.  Konu eli-
nizdeki sayıda her yönüyle geniş biçimde işlendi.  

Ekim ayının son haftasına Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı’nın odalarla ilgili mevzuat hazırlığı
damgasını vurdu. Odaların harcamalarını disi-
pline etmeyi, dahası denetlemeyi hedefleyen bu
hazırlık, önümüzdeki dönem için  kritik bir
sürecin habercisi oldu. Bakan Hayati Yazıcı, ya-
pacakları yeni düzenlemeyle, harcamalarını
doğru yerde kullanmayan oda başkan ve yönetim
kurullarının görevden alınabileceğini aktardı.
Yazıcı’nın “Aidat tahsilatlarını gelirlerini kamu
gücüne yaslanarak elde ediyorlar. Hem esnaf
sanatkarlar odası, hem ticaret ve sanayi
odalarının kuruluş kanunu ile ilgili, odaların
işlevleri ile ilgili düzenleme yapmamız gerek”
şeklindeki sözleri, önümüzdeki kritik süreci
anlatmaya yetiyor.

İşte tüm bu ağırlıklı konularla İstanbulESNAF
bu sayıda da dopdolu. Daha güzel haberlerle
karşınızda olmak dileği ile hoşçakalın.

DOPDOLU BİR YIL ve
KRİTİK KARARLAR…

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum
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Metro ağının
genişlemesiyle, yolcu
kaybına uğrayacak hat

sayısının, 2013 yılı itibariyle
maksimum seviyeye ulaşacağı
şeklinde görüş bildirilirken, odalar
yeni güzergahlar belirlenmesini
istedi.

Motorize odalar, UKOME’nin,
minibüsleri, 9+1’e dönüştürme,
araçlarda akbil kullanılması ve yeni
güzergahların belirlenmesi ile
esnafın metro nedeniyle uğradığı
zararın asgariye indirilmesi
konusunu ele aldı.

UKOME’nin minibüslerde nakit
para yerine akbil kullanılması
teklifini değerlendiren motorize
odalar, esnafın en az zararla çıkacak
projeye tam destek vereceklerini
söyledi.

Odalar, mevcut düzende
minibüslerde akbil kullanmanın
mümkün olmadığını savundu. Öte
yandan akbil kullanan araçlardaki

sıkıntıları gündeme getiren
başkanlar, aynı sıkıntıların
minibüslerde de yaşanması halinde,
zararın daha da büyüceğini dile
getirdiler.

İSTESOB’da gerçekleşen
toplantıya, motorize odalar tam
katılım gösterirken, UKOME ve
odalar arasındaki müzakerelere
katılan oda başkanlarından,
görüşmeler hakkında bilgiler alındı.

Oda başkanları, müzakerelerin
bir an önce sonuca varması için
çaba harcarken ortak görüş olarak
şu ifadeleri kullandılar: ”Esnafımız
bizden çözüm bekliyor ama
neredeyse 4 yılı aşan görüşmeler
neticesinde henüz bir sonuca
varılabilmiş değil. Minibüsçü
esnafı akıbetinin ne olacağını
merak ediyor. Metrodan zarar
gören minibüsçü ve hatlar var
burada çalışan binlerce insan
mağdur olmuş durumda. UKOME
ivedilikle hareket edip,

minibüsçü esnafının sorunlarını
çözüme kavuşturmalı.”

Minibüslerin, 9+1’e(midibüs)
dönüştürülmesi hakkındaki UKOME
teklifinin içerik olarak aydınlatıcı
olmadığını belirten başkanlar, hangi
şartlarda nasıl bir dönüşüm olacağı
belirlenmeden karar vermek
istemediklerini ifade ettiler.

Oda başkanları, toplantıda
İstanbul’da minibüs fazlalığı
olduğunu söylediler.

Minibüsçü esnafı
geleceğini merak ediyor

Toplantıya katılan isimler, minibüsler ile ilgili çözümün gecikmesinden şikayetçi...

İBB’nin 2019 yılına kadar bitirmeyi planladığı metro hatlarının masaya
yatırıldığı toplantıda, çözüm için hızlı olunması istendi.  

Faik Yılmaz, 2019’a kadan yapılması planlanan 
metro hattı üzerinde açıklama yaptı.
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Geçmişten günümüze
ayakkabıların
sergilendiği müzede,

sadece ayakkabının gelişim
sürecine değil, dönemin koşullarına
da ışık tutuluyor.  

Ayakkabıcılar Esnaf Odası'nın
Gedikpaşa'daki merkezinde
ayakkabı ustalarının en nadide
eserlerinin sergilendiği bir müze
mevcut. 

Bu çok çeşitli sanatkarların
elinden çıkmış eserlerin sergilendiği
müzede, ayakkabıcılık mesleğinde
bir idol olarak kabul edilen İsmail
Cevat Görgün'ün eserlerine de
geniş yer verilmiş.

ZEKİ MÜREN'DEN 
SOPHİA LOREN'E

Müzede en dikkat çeken eserler,
sanat güneşimiz Zeki Müren ve
dönemin ünlü aktristi
Sophia Loren için
tasarlanan swarovski
taşlarla döşenmiş
ayakkabılar. 

Zeki Müren için
tasarlanan ayakkabının,
mesleğin püf noktaların
barındırdığı görülürken,
Başkan Temel Çoruh,
bu püf noktaları
kavrayabilecek yeni
yeteneklerin

gelmediğinden yakınıyor. Usta
olmaya aday çırakların, müzeyi
ziyaret etmesi halinde ustalığın
ulaştığı son noktayı görmek

EL İŞİ AYAKKABILAR
SANAT ESERİ GİBİ

HABER

Ayakkabıcılar Esnaf Odası’nın oluşturduğu Ayakkabı Müzesi, usta sanatkarın
elinden çıkmış eserlere ilgi duyanlar için harika bir arşiv hizmeti görüyor. 

Genel Sekreter Aynur Öztürk, Ayakkabı Müzesi’nin en dikkat çekici eserlerinden,
siyah gelinlik ayakkabısını gösteriyor.
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ÜNLÜLERİN EL İŞİ AYAKKABILARI MÜZEDE

açısından müze, son derece önemli
bir hizmeti yerine getiriyor. 

Ayakkabıcılar Esnaf Odası'ndaki
müzeye çıkan merdivenlerde
ayakkabıcılık mesleğine ruhunu
vermiş isimlerin tabloları ile
karşılaşıyoruz. Burada Cumhuriyet
öncesi dönemden son Başkan Temel
Çoruh'a kadar bütün Ayakkabıcılar
Esnaf Odası başkanlarını görmek
mümkün. 

SİYAH GELİNLİK AYAKKABISI
Eserlerin tanıtımında bizlere

esnaf odasının Genel Sekreteri
Aynur Öztürk de yardımcı oldu ve
siyah renkte bir gelinlik ayakkabısı
gösterdi. Gelinlik ayakkabısı siyah
renkte olur mu? diye şaşıranlar için,
kafalardaki soru işaretini kaldıracak
açıklamayı duayen Başkan Çoruh
yaptı.

"Gelinlik ayakkabıları açık
renkte, çoğunlukla da beyaz olur
ama burada dönemin koşulları
göz önüne alınmalı. Bu yarım
asırlık bir eser ve o dönemler
yokluk dönemi. İnsanlar gelinlik
için ayrı, sokakta giymek için ayrı
ayakkabı alacak güçte değil. Bu
gördüğünüz ayakkabı da
gelinlikle beraber giyilmesi için
tasarlanmış ama günlük hayatta
da kullanabilmesi için siyah renk
seçilmiş" diyen Çoruh, çağın
gençlerinin ne kadar şanslı
olduğunu düşünmesi için harika bir
emsal veriyor. 

ESKİ İLE YENİ BİR ARADA
Ayakkabı müzesinin bulunduğu

bölümde ayrıca, yeni ustalara
mesleki eğitim de veriliyor.
Geleceğin ustaları, ayakkabıların
tarih içinde nasıl değişime ve
gelişime uğradığını inceleyerek,
modern bilim teknikleri ile bilgi ve
becerilerini geliştiriyorlar.

Modern baskı makineleri,
bilgisayarla verilen eğitimlerin
yanında, eski zamanlarda ayakkabı
imalatı için kullanılan aletleri de
görmek mümkün. Çoruh, şimdilerde
ne özel ayakkabı tasarlayacak
ustanın ne de özel ayakkabı
tasarlanacak bir sanatçının kaldığı
siteminde bulundu.

OSCAR SAHİBİ KUNDURACI
Dünyanın çeşitli noktalarında

ödül almış eserlerin sergilendiği bu
müzede İsmail Cevat Görgün'e özel

bir yer ayrıldığını söylemiştik. Genel
Sekreter Aynur Öztürk, Cevat
Görgün'ün ödüllü ayakkabılarının
yanı sıra, Güngör’ün ulusal ve ulus-
lararası basına taşınan şöhretini bel-
geleyen gazete kupürlerini, Dış İşleri
Bakanlığı'ndan gelen tebrik mesajla-
rını İstanbul Esnaf'la paylaştı.

1968 senesinde, İtalya’nın Torino
şehrinde düzenlenen Uluslararası
Ayakkabıcılık Yarışması’nda birincilik
ve Oscar madalya ile gümüş kupa
kazanan ayakkabı, aynı sene
içerisinde Paris'te sergilenmiş. Şimdi
ise bu eser ve ödül, ayakkabı
müzesinde yer alıyor.

Temel Çoruh son olarak, arzu
eden herkese kapılarının açık
olduğunu ve tarih kokan atölyelerde
öğrenim görmek isteyen gençlerle
bilgi ve tecrübelerini paylaşmaktan
son derece memnun olacağını
ifade etti.

Temel Çoruh

Ayakkabı Müzesi’nde el işi sanat ayakkabılarının yanı sıra imalatta kullanılan tarihi makinalar ve objeler de yer aldı.
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HABER

Ş
uranın esnafın önünü
görmesi açısından önemli
olacağını belirten Aytekin

Yalçın, şuranın esnaf teşkilatlarına
bir yol haritası olması açısından da
kritik bir öneme sahip olduğunu
dile getirdi.

Kasım ayı içerisinde yapılması
planlanan Esnaf Şurası için, esnaf
teşkilatları hazırlıklarını tamamladı.
Şuranın bir çözümü olacağı
umudunu taşıyanlar gibi fazla
beklentiye girilmemesini
öğütleyenler de var. Söz
konusu durumda beklentileri
tavan olmuş kişilere sakin

olmalarını öğütleyen Yalçın, esnaf
teşkilatlarının kendisine çıkarması
gereken payı şöyle özetledi: “Şura
öncelikle, esnaf sorunlarının
gündeme gelmesi açısından
önemli. ‘Artık sorunlarımız
tartışılmaya başlandı’ mesajını
vermesi açısından da esnafa
psikolojik olarak bir moral
olacaktır. Esnaf teşkilatları şura
sonrası nasıl bir yol izlemeleri
gerektiğini daha rahat
görecektir.” 

Aytekin Yalçın’a yönelttiğimiz
diğer sorular ve  verdiği cevaplar
şöyle sıralandı;

Esnaf Şurası, esnafın temel
problemlerini çözmesine katkı
sağlayabilir mi? Şuradan
beklentilerinizi öğrenebilir
miyiz?

Bilindiği üzere Esnaf ve
Sanatkârlar Şurası en son 1998
yılında toplanmıştır. 15 yıllık bir
aradan sonra esnaf ve sanatkârlar
ile ilgili ilk defa bu kadar yüksek
düzeyli bir toplantı
düzenlenecektir. Bu nedenle Kasım
ayında düzenlenecek şuranın esnaf
ve sanatkârlara yönelik
politikaların, hükümetin makro
ekonomi politikaları içerisinde yer

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Genel Müdür Aytekin Yalçın’la yapılacak olan şurayı değerlendirdi.

Gn. Md. Yalçın; “ŞURA 
YOL HARİTASI OLACAK” 

Esnaf sorunlarının masaya yatırılacağı Esnaf Şurası öncesi, Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı Esnaf Sanatkarlar Genel Müdürü Aytekin Yalçın, İstanbul
ESNAF Dergisi’nin sorularını yanıtladı. 
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alabilmesi açısından büyük bir
fırsat oluşturması beklenmektedir.

Küreselleşme ile birlikte büyük
işletmeler karşısında rekabet gücü
azalan esnaf ve sanatkârların
mevcut koşullara uyum
sağlayabilmeleri ve rekabet
güçlerinin artırılması büyük önem
arz etmektedir. Esnaf ve
sanatkârlara daha etkin
hizmetlerin götürülmesi ve
sorunlarının masaya yatırılması,
çözüm yollarının araştırılmasını
sistematik hale getiren Esnaf ve
Sanatkârlar Şurası Yönetmeliği
29.06.2012 tarihinde yürürlüğe
girdi. 

Esnaf ve sanatkârların başta
bölgesel ve sektörel sorunları
olmak üzere rekabet güçlerinin
artırılması, araştırma, geliştirme ve
yenilikçilik yeteneklerinin
geliştirilmesi, pazarlama,
hammadde, tezgâh temini, altyapı
ve benzeri konularda çalışmalar
yaparak görüş ve öneri sunmak,
olarak belirlenmiştir. 

Ayrıca şura; esnaf ve
sanatkârların sorunlarına etkin ve
hızlı çözümler üretilmesi, bu
sorunlara çözüm üretilirken esnek
ve hızlı kararlar alınabilmesi, esnaf
ve sanatkârlarla ilgili mevzuatın
Avrupa Birliği ülkelerindeki muadil
mevzuatlarla uyumlu hale
getirilmesini şuranın hedefleri
arasında sıralayabiliriz.

Gerek üniversite, gerek kamu,
gerekse özel kesim temsilcilerinin
katılacağı geniş bir yelpazeye hitap
etmesi açısından da büyük önem
arzetmekte ve esnaf ve sanatkâra
yönelik yeni, uygulanabilir
vizyonlar geliştirmesi
beklenmektedir.

Şura’nın yol haritası belli mi?
Hangi konular görüşülecek?

Bu komisyonlarda görüşülecek
olan konular, mevzuat, sosyal

güvenlik ve vergi, teşvik ve
finansman, mesleki eğitim,
inovasyon olarak sıralanabilir.

24- 26 Mart 2013 tarihinde
Ankara Kızılcahamam’da şuraya
hazırlık amacıyla bir çalıştay
düzenlendi. Bu çalıştayda meslek
kuruluşlarından kamu kesimi
temsilcilerine, sivil toplum
kuruluşlarından özel sektöre kadar
birçok kesimin görüşleri alınarak
esnaf ve sanatkârların mevcut
sorunları tartışıldı. Çalıştay
sonucunda elde edilen veriler
Esnaf ve Sanatkârlar Şurası için yol
haritası niteliği taşımakta ve
şurada temel olarak da biraz önce
belirttiğim gibi 5 adet komisyon
kurulması planlanmaktadır.

Şura esnasında hazır bulunan
üyelerin çoğunluğu tarafından da
görüşülmesi istenen konular
olduğu takdirde bu hususlar da
gündeme alınarak
görüşülebilecektir.

Şuranın genel yapısı ve görevleri
hakkında bilgi alabilir miyiz?
Alınan kararların
uygulanması amacıyla alınan
tedbirler neler olabilir?

Şura; genel kurul ve icra kurulu
olmak üzere iki ana organa sahip.
Genel Kurul çeşitli kurum ve
kuruluşların üst düzey
temsilcilerinden ve doğal üyeler,
temsilci üyeler ve seçilmiş üyeler
olmak üzere üç ayrı üye
grubundan oluşmakta. İcra Kurulu
da Genel Kurul tarafından şurada
alınan kararların uygulanması
amacıyla oluşturulacak bir
organdır ve üyeleri Genel Kurul
üyeleri içerisinden, Genel Kurul
üyelerince seçilecektir. 

Bu noktadan sonra genel
kurulun üstüne düşen görev,
şûranın çalışma programını
hazırlamak ve uygulamaya
koymak, komisyon raporlarını

incelemek, şûra çalışmaları ve
görevleri doğrultusunda ilgili
Bakanlık ve diğer kurum ve
kuruluşlarla ilişkileri yürütmek
şeklinde özetlemek mümkün.

Alınan kararların uygulanma
süreci 6 ayda bir toplanacak olan
icra kurulu tarafından takip
edilecektir. Ayrıca kurulun
sekretarya hizmetleri Esnaf ve
Sanatkârlar Genel Müdürlüğü
tarafından yerine getirilecektir. 

İnovasyon şuranın önemli
başlıklarından biri olarak göze
çarpıyor. Sizin inovasyon
konusundaki görüşleriniz
nelerdir?

İnovasyon (yenilikçilik)
günümüzde sıkça kullanılan
kavramlardan bir tanesidir.
Rekabet koşullarının esnaf ve
sanatkâr işletmelerinin aleyhine bir
seyir izlemesinin nedenlerinden en
önemlisi de bu işletmelerin gelişen
konjonktüre ayak
uyduramamalarıdır. Bu kavramı
esnaf ve sanatkârın rekabet
gücünü arttıracak bir araç olarak
ele almamızın sonucunda meslek
kuruluşlarının kurumsallaşması,
bilgi akışında şeffaflık sağlanması
ve esnaf ve sanatkârın yeni üretim
ve hizmet teknolojilerini takip
etmesinin sağlanması
beklenmektedir.

15 YIL SONRA ESNAF ŞURASI !!!

Genel Müdür Aytekin Yalçın



Malum olduğu üzere yerel
seçimler 30.03.2014 tarihinde
yapılacaktır.

Yüksek Seçim Kurulu; bir esnaf ve
sanatkarlar odası başkanının, İlçe Seçim
Kurulu Başkanlığı aracılığı ile oda başkanı
olarak 2014 yılında yapılacak Mahalli İdareler
seçiminde herhangi bir siyasi partiden ya da
bağımsız olarak belediye başkanlığı veya
belediye meclis üyeliğine kendisinin ve oda
organında görev alan yöneticilerin aday
olmak istemeleri halinde odadaki
görevlerinden çekilmelerine gerek olup
olmadığı, seçilemediklerinde görevlerine
iade edilip edilmeyecekleri hakkında görüş
istemesi üzerine, “… 2839 sayılı Kanunun
18. Maddesi uyarınca istifa etmelerinin
zorunlu bulunduğuna, seçilememe halinde
ise konunun kurumlarınca değerlendirilmesi
gerektiği…” yönünde 12.09.2013 tarih ve 360
sayılı kararı vermiştir. 

Yine Yüksek Seçim Kurulu; Resmi
Gazete’nin 4 Ekim 2013 tarih ve 28785
sayısında yayımlanan 400 no’lu kararında
kamu kurumu niteliğindeki meslek
kuruluşları ile sendikalar, kamu bankaları ile
üst birliklerin ve bunların üst kuruluşlarının
ve katıldıkları teşebbüs veya ortaklıkların
yönetim ve denetim kurullarında görev
alanların en geç 1 Aralık 2013 Pazar günü
saat 17.00’ye kadar 2839 sayılı Kanunun
18’inci maddesi uyarınca görevlerinden
ayrılma isteğinde bulunmaları gerektiğine
28.09.2013 tarihinde oybirliğiyle karar
vermiştir. 

Yüksek Seçim Kurulunun her iki kararı da

Anayasamızın 76’ıncı maddesi ile görüş ve
karara gerekçe gösterilen yasal düzen-
lemelere aykırıdır. Şöyle ki; 

1) Anayasanın 76’ncı maddesinin son
fıkrasında; “Hâkimler ve savcılar, yüksek yargı
organları mensupları, yükseköğretim kurum-
larındaki öğretim elemanları, Yükseköğretim
Kurulu üyeleri, kamu kurum ve kuruluşlarının
memur statüsündeki görevlileri ile yaptıkları
hizmet bakımından işçi niteliği taşımayan
diğer kamu görevlileri ve Silahlı Kuvvetler
mensupları, görevlerinden çekilmedikçe,
aday olamazlar ve milletvekili seçilemezler.”
denilmektedir. Görüldüğü üzere burada
görevlerinden ayrılmak zorunda olanlar
arasında yukarıda yazılı kuruluşların organ-
larında görev alanlar sayılmamıştır. 

2) 2972 sayılı Mahalli İdareler İle Mahalle
Muhtarları ve İhtiyar Heyetleri Seçimi
Hakkındaki Kanunun 17 nci maddesinde
adaylıklarını koyabilmek için kimlerin görev-
lerinden istifa etmek zorunda olmadıkları be-
lirtilmiştir. Yüksek Seçim Kurulu, bu maddede
kimlerin görevlerinden ayrılmalarının belir-
tilmemiş olmasını ise 2972 sayılı Kanunun 36.
Maddesi ile atıf yapılan Milletvekili Seçimi
Kanununun 18. 19. ve 2820 sayılı Siyasi
Partiler Kanununun 40 ncı maddelerine aykırı
sayıp bu hükümlere göre uygulanması gerek-
tiği şeklinde yorumlamıştır. Oysaki bu yasa
hükümleri Milletvekili Seçimi Kanununun
18’inci maddesindeki kuruluşları kapsamaz.
Çünkü Milletvekili Seçimleri ile Mahalli
İdareler Seçimini aynı mahiyette

HUKUK KÖŞESİ

YSK KARARI 
ANAYASA’YA 

AYKIRI Av. Ahmet Kemal 
FERLENGEZ
Hukuk Müşaviri
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düşünemeyiz. Kanun koyucu eğer böyle bir
eşdeğerlik düşünseydi Milletvekili Seçimi,
Kanunun 18’inci maddesinde olduğu gibi
2972 sayılı Kanunun 17’inci maddesinde de
benzer bir değişiklik yapardı. Kaldı ki, bize
göre 2839 sayılı Milletvekili Seçimi
Kanunu’nun 18’inci maddesine 5980 sayılı
Kanunun 29’uncu maddesiyle eklenen istifa
zorunluluğu da Anayasa’nın 76’ncı maddesine
aykırıdır. Çünkü Anayasa’nın 76’ncı
maddesinin lafzı ve ruhi yorumundan da
böyle bir sonuç çıkarılamaz.

3) Mahalli İdareler ile Mahalle Muhtar-
ları ve İhtiyar Heyetleri Seçimi
Hakkındaki Kanun’un 17’nci mad-
desinde istifa etmek zorunda
olanların sayılmaması Kanunda
boşluk da sayılamaz. Bu tama-
men mahalli seçimlere aday
olma yolunda geniş bir alan
sağlama düşüncesinin
mahsulü olsa gerek.
Nitekim bahis
konusu kuru-
luşlarda görevli
olanlar
başlangıçta 2839
sayılı Milletvekili
Seçimi Kanunu’nda
da görevlerinden
ayrılmıyor, seçilirse 15
gün içinde tercih yapı-
yordu. Seçimden önce
istifa zorunluluğu 8.4.2010
tarih ve 5980 sayılı
Kanunun 29’uncu madde-
siyle getirildi. 

4) Üzerinde önemle durulması
gereken bir konu da Milletvekili
Seçiminde seçilemeyen kişiler eski
görevlerine dönmekte, Mahalli Seçimlerde
seçilemeyen kimseler ise örneğin kamu
kurumu niteliğindeki meslek kuruluşu başkan,
yönetim ve denetim kurulu üyeleri tekrar
görevlerine mevzuatları gereği
dönememektedir. 

5) Çağımızda en çok itibar edilen
demokrasi anlayışı, katılımcı demokrasidir.

Katılımcılığı ve demokratik yapıyı devamlı
geliştirmeli, genişletmeliyiz. Seçme ve seçilme
hakkında kısıtlama yerine olabildiğince geniş
bir ortam sağlamalıyız. Temel hak ve özgür-
lüklerde Avrupa Birliği müktesebatına uyum
sağlamalıyız. Sivil toplum kuruluşlarının
demokratik etkinliğini artırmalıyız. Oysaki,
anılan kararlar katılımcılık alanını
daraltmaktadır. 

6)Kamu Kurumu niteliğindeki meslek kuru-
luşları yönetici ve denetçileri mesleğinin
sorunlarını ve çözüm yollarını iyi bilen insan-
lardır. Bu mesleki kuruluşlar bir nevi ihtisas-

laşma merkezleridir. Belediyelerde görev
almaları fevkalade yararlıdır. Hayır, sen

belediye başkanı veya meclis üyesi
olamazsın ama üyelerin

olabilir demek ne
derece
isabetlidir?
Kamu
kurumu
niteliğindeki
meslek
kuruluşları
yöneticileri
1980 askeri
harekâtına

kadar hem kuruluştaki
görevini, hem de mil-
letvekili görevini sürdürü-
yordu. 1982 Anayasası’nın
82’inci maddesi ile iki
görevinden birini tercih
zorunluluğu getirildi.
8.4.2010 ve 5980 sayılı
Kanunla da aday olabilmek
için önceden istifası şart
koşuldu.  

Belirttiğimiz nedenlerle;
Yüksek Seçim Kurulu kararının

Anayasa ve yasalara aykırı düştüğü 2972 sayılı
Mahalli İdareler ile Mahalle Muhtarları ve
İhtiyar Heyetleri Seçimi Hakkında Kanun’un
17’inci maddesine yukarıda sayılan meslek
kuruluşları organlarında görev alan (başkan,
yönetim kurulu, denetim kurulu, disiplin
kurulu) kimselerin görevlerinden istifa
etmelerine gerek olmadığına dair ek fıkra
eklenmesinin sorunu çözeceği kanısındayız. 
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Esnaf teşkilatlarının,
anayasal düzenlemelerle
ellerinin

güçlendirilmesini isteyen Başkan
Talat Dinçer, yaptırım gücü
olmayan kurumların uzun ömürlü
olamayacağını savundu. Piyasada
düzensizliğin hakim olduğunu
belirten Dinçer’e göre, bu
düzensizlikle başa çıkabilecek
tek kurum ise yine esnaf
teşkilatları.

Büyük alışveriş merkezlerinin
Avrupa'da küçük esnafın
korunması adına kent merkezi
dışında yer aldığını ve buraları ayrı
bir yaşam merkezi haline
getirdiğini anlatan Dinçer,
Türkiye'de böylesi bir
düzenlemenin söz konusu dahi
olmadığının altını çizdi. Dinçer,
perakendecilik sektörünü
düzenleyen yasa tasarısının hala
yürürlüğe girmediğini, bu
durumun doğal bir sonucu olarak
da büyük alışveriş merkezlerinin
bulundukları kentin ekonomisini
çökertip, esnafın kepenk
kapatmasına neden olduğunu
iddia etti.  Dinçer, sadece
Mersin'de yılda ortalama 5 bin
esnafın kepenk kapattığı bilgisini

verdi ve bu duruma gerekçe
olarak da sektördeki kuralsızlığı
gösterdi.

EN BÜYÜK SORUN
KURALSIZLIK

Dinçer, esnaf odalarının hukuki
olarak güçlendirildiği takdirde,
piyasada yaşanan sıkıntıların da
büyük oranda önüne geçileceğini
iddia etti. Dinçer, kayıt dışını
örnek göstererek, belediyelerin

denetimlerde yetersiz kaldığını
söyledi ve eğer sorumluk
odalara verilirse kayıt dışı
faaliyet gösteren iş yerlerine de
büyük darbe indirileceğini ifade
etti.

Kayıt dışı iş yerleri nedeniyle en
çok esnafın canının yandığını
söyleyen Dinçer, ”Sorunu en iyi
bilen kurumlar olarak, kayıt dışı
ile mücadele etmek için
elimizden gelen her özveriyi

HABER

Mersin Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı Talat Dinçer, esnaf 
teşkilatının, şu anki yapısıyla esnafa faydalı olmasının mümkün 
olmadığını belirtti ve kesin çözüm için esnaf teşkilatlarının
güçlendirilmesini istedi.

Mersin esnafında savaş tedirginliği

Talat Dinçer

Mersin Birlik Başkanı Dinçer,  
“Esnaf odaları küllerinden doğmalı”
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gösteririz. Yeter ki esnaf odaları
güçlendirilsin” dedi.

MERSİN HER SAVAŞIN
KAYBEDENİ

Bir liman kenti olan Mersin’de,
körfez ülkelerinde ve Ortadoğu’da
yaşanan çatışmaların yansıması
olumsuz oluyor. Bölgedeki
sanayiciler, ticaret erbabı olan
işletmeler kadar esnaf sanatkar da
durumdan şikayetçi. Mersin esnafı,
Suriye’de yaşanan iç savaş
nedeniyle işlerinin durma
noktasına geldiğini belirtti.

Talat Dinçer de bölgedeki
esnafın sesi oldu ve komşu
ülkelerde yaşanan sıkıntıların
esnafı zarara uğrattığını kaydetti. 

Mersin’in çok göç alan bir il
olduğunu aktaran Dinçer, göçün
yoğun bir şekilde geldiği
80’li yıllardan itibaren esnafın
geriye doğru gittiğini dile
getirdi.

Dinçer, yoğun göçün esnafı
nasıl zarara uğrattığını şöyle
anlattı: ”Göç almadan önce esnaf
sanatkar sayısı azdı ve esnafın
kazancı da fazlaydı. Şimdi esnaf
sayısını arttı ama gelir azaldı.
Zaten az olan gelirin daha fazla
kişiyle bölüşülmesi söz konusu.
Esnaf sayısı arttığı için
sevinmemiz gerektiğini
düşünebilirsiz belki, ama
düzenin olmadığı yerde
kalabalıklar kargaşayı ve haksız
rekabeti doğurur” şeklinde
konuştu.

Mersin Birlik Başkanı, 73 esnaf
odasına ve 62 bin esnafa sahip
olduklarını açıkladı. Mersin’de her
yıl ortalama 5000 bin esnafın
dükkan kapattığını açıklayan
Dinçer, bunun nedenini pek çok
esnafın yabancı olmadığı bir
gerekçeyle açıkladı: AVM’ler ve
zincir hipermarketler.

Mersin ilinde 20 tane AVM
olduğunu ve bu furyanın zincir
hipermarketlerle sokak aralarına
kadar ulaştığını kaydeden Dinçer,
son tahlilde küçük balık olan
esnafın büyük balıklara yem
edildiği görüşünde.

Dinçer, AVM’ler adına yapılacak
hiçbir düzenlemenin, düzeni
değiştirmeyeceği görüşünde olsa
da, en azından AVM’lerin çalışma
usullerinin belirlenmesini, haftada
bir kapalı tutulmasını ve bundan
sonra yapılması planlanan
AVM’lerin ise şehir dışında bir
yerde olması gerektiğini
söyledi.

RUHSATI ESNAF VE
TİCARET ODASI VERSİN

Başkan Talat Dinçer’in
esnafı ve esnaf odalarını
kalkındırmak adına öne sürdüğü
tekliflerden biri de çalışma
ruhsatlarının ildeki esnaf birlikleri
ile Ticaret Odası tarafından
verilmesi. Dinçer, böylelikle esnaf
odalarının görev ve
sorumluluklarının  artacağı gibi
tüccar, esnaf  ayrımının da
sorumlu kurumlar tarafından daha

doğru ve hakkaniyetli bir şekilde
yapılacağını ifade etti.

FIRSATI KAÇIRDIK
Esnafın önemli sorunlarından

kalifiye eleman bulamama
sıkıntısı, Talat Dinçer’in dikkat
çektiği bir başka konu. Örgün
eğitimin 12 yıla çıkmasıyla çıraklık
bulamama sıkıntısının had safhaya
ulaştığını aktaran Dinçer, ”Eğitime
yatırım yapılması gerekiyor ama
biz esnaf teşkilatı olarak bu
desteği alamıyoruz. Tabi burada
özeleştiri yapmamız lazım.
Zamanında eğitime yatırım
yapma fırsatı yakaladık ama
bize gönderilen paralarla sosyal
tesisler yapmayı tercih ettik.
Mersin Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği olarak kendimize
ait bir binamız yok ama
işletmeler üstü eğitim
merkezimiz var. Biz o dönem
verilen destekle, eğitime yatırım
yapmayı tercih ettik” dedi.

Dinçer, pek çok odanın
personel maaşını bile ödemekte
zorlandığını, bu şartlar altında
odaların eğitim vermesinin
oldukça güç olduğunu söyledi.

Talat Dinçer, Genel Yayın Yönetmeni Fikret Helvacıoğlu’nun sorularını yanıtladı.

Mersin esnafında savaş tedirginliği

Mersin Birlik Başkanı Dinçer,  
“Esnaf odaları küllerinden doğmalı”
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Bayrampaşa Belediyesi
İstanbul’da bir ilke daha
imza atarak, meslek

odalarını aynı çatı altında
toplamış ve odaların
kaynaşmasını sağlamıştı.
Bölgedeki esnaf odaları, 2000
yılında dönemin belediye
başkanı Hüseyin Pütürge’nin
katkılarıyla tek bir binada
toplanmıştı. Bu özelliği ile de pek
çok ilçeye örnek olan
Bayrampaşa’daki yapılaşma, diğer
ilçe belediyelerinin harekete
geçmesi noktasında önemli bir
emsal olarak duruyor.

Tek bir yapı bünyesinde meslek
odalarını toplayarak, ilgili kişilerin
ve esnafın, bina bina dolaşmadan
tek adresten hizmet almasını
sağlaması kamuoyundan ve
özellikle esnaf camiasından
olumlu tepkiler aldı. Esnaf
teşkilatından pek çok isim
Bayrampaşa’yı örnek göstererek,
diğer ilçe belediyelerinin de
bölgelerindeki esnaf odalarına bu
tür bir yapı kazandırmasını talep
ediyor.

10 Mayıs 2000’de açılışını
gerçekleşen meslek odaları

binasında, Bayrampaşa Bakkallar
Odası, Bayrampaşa Erkek ve Kadın
Berberler Esnaf Odası, İstanbul
Dokumacılar Odası, Bayrampaşa
Kasaplar Odası, Bayrampaşa

Kıraathaneciler Esnaf Odası,
Bayrampaşa Şoförler Esnaf Odası,
İstanbul Düğün Salonları
İşletmecileri Esnaf Odası yer
almaktadır.

HABER

İstanbul’un en kalabalık ilçelerinden Bayrampaşa’da esnafın durumu
Türkiye’nin küçük bir özeti konumunda. İlçede 9 esnaf odası bulunmasıyla
kendine has bir özellik taşıyan Bayrampaşa’da bölgenin nabzını tutan  
oda başkanlarıyla konuştuk.

Bayrampaşa Belediyesi’nden
esnafa büyük hizmet

Dönemin Belediye Başkanı Hüseyin Pütürge’nin 2000 yılında
esnaf teşkilatına kazandırdığı binada 7 esnaf odası yer alıyor.
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Bayrampaşa Bakkallar
Esnaf Odası Başkanı
Misim Sarışan ülkenin

durumunu en iyi esnaftan
öğrenileceğini savunarak, ”Esnaf
iyi ise bütün ülke iyidir”
görüşünü paylaştı.

AVM ve süpermarketlerin
kıskacında zor günler yaşayan
esnaf çözüm yolu arıyor.
Perakende Yasası’nın çözüm
olması umudunu taşıyan esnaf,
yasayı sabırsızlıkla beklerken
Misim Sarışan, ”Yasalar ya da
başka bir şey tek başına çözüm
olmaz. Topyekün bir
ekonomik kalkışma gerekli ki
esnaf rahat etsin. Vatandaşın
alışveriş gücü artarsa,
ekonomi düzelirse esnafın
durumu da düzelir” şeklinde
konuştu.

AVM’LER ŞEHİR DIŞINA
ÇIKMALI

Süpermarketlerle eşit
rekabette bulunabilmeleri için
devletin esnafı desteklemesi
gerektiğini belirten Sarışan,
Perakende Yasası’nın bu sorunun
çözümünde önemli bir basamak
olacağını dile getirdi.
Bayrampaşa’daki süpermarket
yoğunluğundan şikayet eden
Başkan Sarışan, esnafın birbiri
ardına dükkan kapattığını aktardı.

Perakende Yasa Tasarısı’nda yer
alan görüşlerin arasında, alışveriş
merkezlerinde esnafa yer
ayrılması da var. 

Misim Sarışan bu durumu
şöyle değerlendiriyor: ”Esnafın
ne kadarına yer ayrılabilir. Kaldı
ki bu teklif bana inandırıcı
gelmiyor. AVM’ler yüzünden

zarar gören binlerce esnaf var,
bunların kaçını AVM içine
alabilirsiniz. Ayrıca bu birkaç
kişiye tanınan ayrıcalıkla
esnafın genel sorununu
çözemeyiz. Bütün bir esnafa
yönelik çözüm üretilmeli.
Burada da yapılması gereken
esnafın şehir dışına
çıkartılması. Avrupa bu
noktada bizim için iyi bir
örnek” dedi.

Esnafın ciddi şikayet ettiği
konuların başında, ürünü
AVM ve süpermarketlerle
kıyasla daha pahalıya satması.
Esnaf adına kurulacak bir
şirketle esnafın da daha ucuza
mal alabilmesi öngörülüyor.
Misim Sarışan, yasa tasarısına en
ciddi desteğini bu noktada
veriyor ve yüzde yüz çözüm
olmasa da, tasarıyı desteklediğini
açıkladı. 

ESNAF KENTSEL 
DÖNÜŞÜM MAĞDURU

Bayrampaşa, kentsel
dönüşüme uğrayacak semtler
arasında ve bu bölgedeki esnaf
ne yapacağını bilemiyor. Yakın
zamanda İSTESOB’un yaptığı bir
araştırmayla kentsel dönüşümde
esnafın unutulduğu ortaya
çıkarken Bayrampaşa’daki esnaf
çaresizce olacakları bekliyor.

Bölgede 1000 kadar esnafı
olduğunu aktaran Misim Sarışan,
esnafın unutulmasını kabul
edilemez bulurken, esnafın da bu
duruma oldukça tepkili olduğunu
aktardı.

Kentsel dönüşüm planlanırken
esnaf için dükkanlara yer
verilmemesi kamuoyunda geniş
yankı bulmuş, yetkililerin ”Esnafı
unutmuşuz” açıklamasıyla
tartışma yeni bir boyut
kazanmıştı.

İLÇE ODALARINA BAYRAMPAŞA ÖRNEĞİ

Bayrampaşa Bakkallar Odası Başkanı Misim Sarışan

ESNAFTAN AL HABERİ
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Bayrampaşa Şoförler Odası
Başkanı Mehmet
Banzaroğlu, metro

nedeniyle en çok zararı
Bayrampaşa’daki minibüslerin
gördüğünü söyledi ve bu durumun
yıllardır da böyle olduğunu aktardı.

İstanbul’daki metro ağının
genişlemesiyle, minibüs, halk
otobüsü ve taksicilerin şikayetleri
artmaya başladı. Bu sorunu
UKOME’de yaptıkları görüşmelerle
atlatmaya çalışan esnaf odaları,
İstanbul Büyükşehir
Belediyesi’nden bir an önce çözüm
üretmesini istiyor.

Mehmet Banzaroğlu,
“İstanbul’daki pek çok bölge
metro ile yeni tanışıyor ama
bizler yıllardır metro ile birlikte
çalışıyor, yaşıyoruz. Metronun
minibüslere verdiği zarar her yıl
katlanarak artıyor. Metro
nedeniyle en çok zarar gören
bölgelerden biri olarak, UKOME
ile yapılan görüşmelerin sonucu
sabırsızlıkla bekliyoruz” şeklinde
konuştu.

Banzaroğlu, minibüslere nasıl
bir düzenleme getirileceği
konusunda bir an önce karara
varılmasında ısrarcı. Esnafın yastığa
kafasını rahat koyamadığını
belirten Banzaroğlu, her gün ne
olacak sorusuyla işe başlayan
esnafın bu süreçten en çok zarar
gören kesim olduğunu söyledi.

UKOME’nin sorunları ciddiyetle
ele alıp artık çözüme kavuşturması
gerektiğini vurgulayan Banzaroğlu,
zaman geçtikçe durumun
minibüsçü esnafın aleyhine
işlediğini kaydetti. Metro
nedeniyle hem Anadolu Yakası’nda
hem de Avrupa Yakası’ndaki

hatların zarara uğradığını belirten
Banzaroğlu, bu noktadan sonra hat
boylarının uzatılmasının
kendilerine bir fayda
getirmeyeceğini ifade etti.

Banzaroğlu, metro hatlarının
genişlemesiyle mağdur
olacak hat ve minibüsçü
sayısının artacağını ve bunun da
toplumsal soruna dönüşeceğine
dikkat çekti. Banzaroğlu, trafik
sorunun çözümünde özel
sektörün, minibüsçülerin,
taksicilerin, halk otobüslerinin aktif
rol alması gerektiğini          belirtti.

Banzaroğlu, UKOME’nin,
minibüslerin 9+1’e ve midibüse
çevrilmesini müktesep hakların
korunması şartıyla kabul etmeye
hazır olduklarını kaydetti.
Banzaroğlu, çözüme dair umudunu
koruduğunu belirterek, İBB Başkanı
Kadir Topbaş’ın desteğine ve esnafı
kollayan tavrına olan güveninin
tam olduğunu ifade etti.  

Banzaroğlu, İstanbul’daki trafik
sıkıntısını çözülmesinde, hemen
her kesim ortak hareket etmeye
hazır olduklarının altını çizdi.

Banzaroğlu, İBB’nın topluma
taşımaya yönelik adımlarını
takdirle karşıladıklarını söylerken,
metronun trafiği çözmede yeterli
kalamayacağını, kendilerinin de
trafik sorunun çözülmesinde
önemli bir güce sahip olduklarını
söyledi ve şöyle devam etti:
“Metro her ilçeye her sokağa
gidemez ama bunu bizler
yapabiliriz. Haliyle minibüsler
her zaman vatandaşlar
tarafından seçilen toplu taşıma
araçları olacaktır. Burada karşılık
bir işbirliği var” dedi.

Banzaroğlu müktesep hakları
konusunda ise taviz
vermeyeceklerini, UKOME’nin de
bu hususu göz önüne alarak yeni
projeler ve teklifler üretmesini
istedi.

İSTESOB Y. K. Üyesi ve Bayrampaşa Şoförler Odası Başkanı 
Mehmet Banzaroğlu

METRO MADĞURUYUZ
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Bayrampaşa Erkek ve
Kadın Berberleri Esnaf
Odası Başkanı

Şeraffettin Yılmazer, akıl
almaz fiyatlarla hizmet
verdiklerini ilan berberlerin halkı
aldattığını iddia etti ve vatandaşı
bu yerlerden uzak durmaya davet
etti.

Başkan Şerafettin Yılmazer,
ucuz berberlerden şikayet etti.
Bu tür yerlerin 2-3 TL gibi
fiyatlara hizmet vermediğini, saç
kesmeye ayrı, yıkamaya ayrı,
taramaya ayrı, her işlem için ayrı
para alarak bu fiyatları
yükselttiğini iddia etti. 

Yılmazer, ”2-3 TL’ye traş/saç
kesimi yapıp, bir de bunu
pankartlarla duyuruyorlar. Bu
tür işletmelerin sayısı tehdit
boyutuna ulaşmış durumda. Bu
konuyu kayıt dışı ile birlikte ele
almak gerekiyor. Zira bu
yerlerin çoğu kayıt dışı.
Halkımız da bunlara
inanmamalı. 3 lira diyorlar
bizim 5 liraya yaptığımız işi
onlar müşterileri kandırarak 6
liraya yapıyorlar. Ama
adları 3 liracı. Oradan
hizmet alan müşteriler de
kandırılıyor. Artık ehil olmayan
insanlardan hizmet almayın”
dedi.

Ucuz berberlerin camlarına
asarak duyurdukları bu fiyatların
yalan beyan içerdiğini belirten
Yılmazer, en azından bu yerlerden
reklam parası alarak önüne
geçebileceğini savundu. 

Yılmazer eleştirilerini şöyle
sürdürdü: ”Ucuz berberlerin
önüne geçmek şu ana
kadar mümkün olmadı. Kime

şikayet etsek, sorunu “Serbest
piyasa ekonomisi var” diyerek
kestirip attılar. Biz de en
azından ucuz berberlerin
camlarına “2-3 TL’ye saç kesimi,
sakal traj” ilanların
kaldırılmasını istedik. Birkaç
ilçe belediyesi artık bu
işletmelerin camlarına ilan
yapıştırmasına müsaade
etmeyeceğini açıkladı.
Ümidimiz, bu uygulamanın
birkaç ilçe belediyesi ile
kalmayıp, tüm Türkiye’de
uygulanması.” 

Yılmazer, son olarak ucuz
berberlerin çoğunlukla kayıt dışı
olduğunu ve bu yerlere
denetimler vasıtasıyla önüne
geçilmesini istedi.

Bölgesindeki berber esnafının
hijyen şartlarına da son derece
riayet ettiğini ifade eden Başkan
Yılmazer, 6331 İş Sağlığı ve
Güvenliği Yasası’na hazır
olduklarını belirti.

Bayrampaşa halkından
bir de ricada bulunan Yılmazer,
kayıt dışı faaliyet gösteren
iş yerlerine alışveriş
yapılmamasını, hizmet
alınmamasını istedi.

Yılmazer, ilçe belediyelerinin
ucuz traş yapan berberlerlerin
pankartlarına izin vermemesini
de isteyerek bu konuda ilk adımı
atan Fatih Belediyesi’ne teşekkür
etti. Yılmazer, ”Fiyat
politakasının önüne
geçilemiyorsa en azından
bunun ilanlarla duyurularak,
halkı aldatmasının önüne
geçilebilir. Bu noktada Fatih
Belediyesi Başkanı Mustafa
Demir berber esnafını
umutlandıran bir hizmet
yapmıştır. 39 ilçeye örnek
olmasını umuyorum.
Vatandaşların da bu
işyerlerinden uzak durmasını
rica ediyorum” şeklinde
konuştu.

Bayrampaşa Erkek ve Kadın Berberleri Odası Başkanı 
Şerafettin Yılmazer

2-3 TL’YE TRAŞ ALDATMACA



DEĞİŞİM..!  

Değişimin sözlük anlamı “Bir zaman
dilimi içerisinde tüm canlıların ve
tabiat varlıklarına ait değişikliklerinin

tümünü ifade etmektir.” 
Çeşitli varlıkları ele alarak değişimlerini in-

celeyebiliriz. Ancak bu yazımızda  halkımızın
genel değişimini ve halkımızın bir parçası olan
esnaf ve sanatkarlarımızın değişime uyumunu
ele almak istiyorum. 

Dünya üzerinde yaşayan halklar sürekli di-
namik bir değişim içerisindedir. Bu değişimler
halkları ileriye götürdüğü gibi, geriye de götür-
erek yarı sömürge ve geri kalmış bir toplum
haline de getirir. Günümüz dünyasına bak-
tığımızda bu tabloyu açık bir şeklide görmek-
teyiz. Bilimi, aklı, teknolojiyi öne alan Batı
toplumları gökyüzünde yeni bir dünya
yaratırken, değişime ayak uyduramayan geçmiş
yüzyıllarda cahiliye devrini yaşayan toplumlar
halen birbirlerini boğazlamaktadırlar.  Ne mutlu
Türk halkına ki Mustafa Kemal Atatürk’ün kur-
duğu çağdaş cumhuriyetle değişimi
yakalamıştır. Ve asla da geriye gitmeyecektir. 

Geçmiş yıllarda işyerlerinde kullanılan
elektronik teraziler, yazar kasalar, POS cihazları,
bilgisayarlar, Barkod’lar, internetler, web siteleri
ve işyeri olarak da AVM’ ler, süper marketler
yoktu. Büyük firmalarla küçük ölçekli esnaf ve
sanatkarlar aynı şartlar da yaşadıkları için birbir-
leriyle rekabet etme şansına sahiptiler. Ancak
geçmiş 30 yıl içerisinde dünya ve ülkemiz
teknoloji ve bilişim yönünden o kadar süratle
bir değişime uğradı ki şaşırmamak mümkün
değildir. Büyük firmalar bu teknolojik değişik-
liğe ayak uydururken, maalesef esnaf ve
sanatkarlarımız geçmiş yıllardan kalan
teknoloji ile işlerini idare etmeye çalışmaktadır-
lar. Bu mümkün değildir. Çünkü rekabet etme
şansı yoktur. Birçok değerli meslek dalları
yaşanan bu şartlardan dolayı yok
olmuşlardır. 

Türk halkının sosyal yönden çimentosu,
ekonomimizin motoru olan esnaf ve sanatkar-
larımız gelecekte var olabilmek için dünyada ve
ülkemizde yaşanan bu teknik ve bilişim

değişimine
süratle ayak
uydur-
malıdırlar. 

Nedir bu
teknik
değişimler ; 

- Günü-
müzde alış-
verişlerde
nakit para
yerine kredi
kartı
kullanımı yaygın olduğundan esnaf ve
sanatkarlarımız mutlaka POS cihazı kullan-
malıdırlar.

- İşyerlerinde satışa sundukları malların stok
takibini yapabilmek için esnaf ve sanatkar-
larımız mutlaka bilgisayar kullanmayı öğren-
melidirler.

- Esnaf ve sanatkarlar işyerlerinin görüntü-
lerini ve hijyen yapılarını günümüzün
koşullarına uygun hale getirmelidirler. 

- Aynı iş koluna sahip esnaf ve sanatkarlar
sermayelerini birleştirerek büyük işyerlerine
karşı bir güç oluşturmalı ve rekabet etme şan-
sını yakalamalıdırlar. 

- Esnaf ve Sanatkarlar kendi meslek kolları
ile ilgili yenilikçi projeler üretmelidirler. 

- Esnaf ve sanatkar Odaları üyelerini her yıl
değişik AB ülkelerine ziyaretler yaptırarak, bu
ülkelerde esnaf ve sanatkarların çalışma şartları
mutlaka gösterilmelidir. 

Özetle tüm esnaf ve sanatkarlarımız
gelecekte var olabilmek için günün koşullarını
dikkate alarak kendilerini yenilemek zorun-
dadırlar. Konumuzla ilgili büyük düşünür
Charles Darwin şöyle söylemektedir (Canlı tür-
lerinin hayatta kalanları ne en güçlüleridir, ne
de en zekileridir. Canlı türlerinin hayatta kalan-
ları kendilerini DEĞİŞİME UYDURABİLENLERDİR)
demektedir. 

Bu duygularla tüm esnaf ve sanatkar
camiasının Cumhuriyet Bayramını kutlar,
esenlikler dilerim. 
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MAKALE

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir
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Aziz İstanbullu’nun yazdığı
100 sayfalık eserin
tanıtımında konuşan

isimler, Ahilik’ten yaşatılması gereken
önemli bir değer olarak bahsetti. 

Kâğıthane Belediyesi Nikah
Salonu’nda bir kokteyl düzenleyerek
yapılan tanıtım programına
Kağıthane Kaymakamı Ahmet
Varıcıer, Kağıthane Belediye Başkanı
Fazlı Kılıç, İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
Faik Yılmaz’ın yanı sıra birçok oda

başkanı ve vatandaş katıldı.
Kağıthane Esnaf ve Sanatkarlar

Odası Başkanı Ömer
Osmanoğlu’nun imzasıyla
gerçekleşen toplantıda, tarihi
değerlere sahip çıkan oda başkanları
takdir edildi ve bu tür çalışmaların
artması temennisinde bulunuldu. 

Faik Yılmaz kitabı hazırlayanlara
teşekkür etti ve bu mirasa sahip
çıktıkları için kitabın yazarı ve
Kağıthane Esnaf ve Sanatkarlar
Odası’nı kutladı. Yılmaz, belediye

başkanının ve
kaymakamın Kağıthane
esnafının her zaman
yanında olduğunu
söyleyerek, bölge
esnafının çok şanslı
olduğunu belirtti. Yılmaz,
İstanbul’da tarihi
misyonuna uygun bir Ahi
Evran Kompleksi inşa
etmek istediklerini de
sözlerine ekledi.

Ömer Osmanoğlu

yaptığı konuşmada, ahilik teşkilatının
milli, manevi değerlerine, kardeşlik ve
paylaşımına büyük önem verdiklerini
ve bu ruhun  21. yüzyılda da kendine
yer bulması için çalıştıklarını söyledi.
Osmanoğlu, kitabın hazırlanmasında
emeği geçen başta kitabın yazarı Aziz
İstanbullu olmak üzere İstanbul Esnaf
ve Sanatkârlar Odası Başkanı Faik
Yılmaz, Belediye Başkanı Fazlı Kılıç,
Kaymakam Ahmet Varıcıer’e ve
diğer oda başkanlarına teşekkür etti.

Varıcıer konuşmasında emeği
geçenlere teşekkür ederken bu
eserin ikincisinin de hazırlanmasını
talep etti. Kaymakam Varıcıer, "Hatta
çocuklara yönelik bir çizgi kitabı
şeklinde hazırlanırsa daha güzel
olur.  Daha çok resimli, renkli baskı
bir eser çocukların zihninde daha
çok yer edinebilir” dedi. 

Ahili geleneğinden çok büyük
dersler alınması gerektiğini söyleyen
Varıcıer, Ahiliğin ahlak ve
maneviyatına çok büyük ihtiyaç
duyulduğunu vurguladı.

KABESO’DAN YAYIN HİZMETİ

Ayhan Ünal, Şükrü Akyüz, Ömer Osmanoğlu, Nezir Kinin, Faik Yılmaz, Mustafa Uzun, Fazlı Kılıç,
Akın Atlı, Aycan Erdem ve kızı.

Fazlı Kılıç, ahilik kültürüne desteklerinin 
devam edeceğini açıkladı.

Kağıthane Esnaf ve Sanatkarlar Odası, Ahilik kültürünün çok çeşitli 
kesimler tarafından tanınıp, yayılması için bir kitap hazırladı.  

Ömer Osmanoğlu Başkan’dan tarihe destek
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Geçen yıl Kurban
Bayramı'nda 785 bin 134
büyükbaş, 1 milyon 976

bin küçükbaş hayvan kesilirken, bu
sene 850 bin civarında büyükbaş, 2
milyon 200 bin civarında da
küçükbaş hayvan kesimi yapıldığı
açıklandı. Bu artıştan sonra son
derece memnun olduklarını ifade
eden Kasaplar Odası Başkanı
Bilgin Şahin, hayvan kesim
yerlerinin her geçen yıla göre daha

düzenli hale geldiğini aktardı. 
Daha önceki bayramlarda

kurban sayısının talebi
karşılayamadığını ifade eden Şahin,
ithal kurbanların da bu sebepten
Türkiye’ye geldiği tespitini yaptı.

Bilgin Şahin, bu sene ithal mala
ihtiyaç duyulmadığına dikkat
çekerek değerlendirmelerine şöyle
devam etti: ”İthal kurbanlar
halkımız hoşnut olduğu bir konu
değildi ama kurban azlığı

yetkilileri bu karara almaya
zorluyordu. Bu nedenle her
kurban sonrası et fiyatlarına zam
geliyordu. Çok şükür bu sene
böyle bir durum yok. Yeterince
kurban piyasada vardı, bu da
ithalata gerek bırakmadı. Dilerim
gelecek senelerde de aynı tablo
yaşanır. Kurban fiyatları geçen
seneyle aynı kaldı hem
vatandaşlar kendi ülkesinin
malını kesti.” 

Kurban
bolluğu 
et fiyatlarını dengeledi

Bu sene kurbanın bereketli geçtiğini kaydeden İstanbul Kasaplar Odası
Başkanı Bilgin Şahin, et bolluğu yaşandığına dikkat çekti ve bayram sonrası
et sıkıntısı yaşanmayacağını belirtti.

Bilgin Şahin
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ET BOLLUĞU DEVAM EDECEK
Kurban satışlarındaki artış

nedeniyle et bolluğu yaşandığını
belirten Şahin, bu sayede bayram
sonrası da et piyasasında sıkıntı
yaşanmadığını kaydetti.

Kurban bayramının et piyasasına
1 ay boyunca yön verdiğini
kaydeden Şahin, et fiyatlarının artıp
artmamasının kurban sayısı ile
yakından ilişkili olduğunu söyledi.
Bu sene 3 milyona yakın kurbanın
piyasada bulunduğunu açıklayan
Şahin, buna müteakip talebin de
1 milyon civarında kaldığını belirtti.
Bu durumda piyasada et kıtlığı
yaşanmayacağını dile getiren Şahin,
satılamayan kurbanların mezbaha-
lar gideceğini ve et fiyatlarının
artması için bir neden olmadığını
ifade etti. 

EKER, NET KONUŞTU
Gıda Tarım ve Hayvancılık Bakanı

Mehdi Eker, Türkiye’nin ihtiyacının
iki katı kadar canlı hayvana sahip
olduğunu belirterek, ithalata gerek
duyulmadığını en yetkili ağızdan
duyuran isim oldu. 

Eker, şunları söyledi: "Birileri
‘zam var’ diyerek, zam yapılma-
sını istiyor. Türkiye’de birkaç kişin
et ve canlı hayvan ithal edilmesini
bekliyor. Biz de Türkiye’de yeteri
kadar hayvan olduğunu, canlı ve
besi hayvanı olduğunu, kasaplık
ve kurbanlık hayvanın iki katı
olduğunu söyledik. Şu an da
ihtiyacın iki katı kadar hayvan
var. Et ve Süt Kurumu da ‘Benim
ete ihtiyacım var’ diyenlere, ‘Biz,
elimdeki etlerden kedilerine
veririz’ dedi. Ve 1.000 ton et satışa
sunuldu. Fiyatı da 15,65.” 

ALAN DA SATAN DA MEMNUN
Türkiye'nin kurbanlık ihtiyacının

650 bin büyükbaş hayvan, 2 milyon
da küçükbaş hayvan olduğuna
işaret eden Şahin, açıklanan

rakamlarla 2013 yılında çiftçinin
elinde 1 milyon 50 bin büyükbaş ve
2 milyon 800 bin küçükbaş
kurbanlık hayvan bulunduğunu
bunun da Türkiye'nin ihtiyacının
üzerinde bir kurbanlık hayvan
olduğunu gösterdiğini söyledi.

Şahin, ''Bu kurbanlık hayvan
sayısı doğrultusunda Türkiye bu
yıl, kurbanlık sıkıntısı çekmedi.
Hem kurban satanlar, hem de
kurban alanların memnun
olacakları bir serbest piyasa
oluştu'' şeklinde konuştu.

2013 yılında kurbanlık
fiyatlarında kurban keseceklerin
aleyhine bir fiyat artışı olmadığını
belirten Şahin, bu sene alanın da
satanın da memnun kalacağı bir
fiyat dengesi yaşandığını vurguladı. 

Kurban bayramı dolayısıyla
kasaplarda satışların azaldığı
şeklinde görüş bildiren Bilgin
Şahin, halka kurbanlarının
parçalanmasında, etlerin kıyma
haline getirilmesinde yardımcı
olduklarını, iş yoğunluğunu bu
sayede ayakta tuttuklarını söyledi.

HER KASAP KURBAN KESEMEZ
Kurban kesmenin ayrı bir ihtisas

gerektirdiğini söyleyen Şahin kasabı;
etin tezgahtarlığını yapan, kesilmiş
eti işleyen kişi olarak tanımladı ve

her kasaba kurban emanet etmenin
doğru olmayacağını vurguladı.

Şahin, bayramda yaşanan acı
tabloların sorumlusu olarak kurban
kesmeyi bilmediği halde, fırsattan
istifade ederek para kazanmaya
çalışan insanları gösterdi.

Acemi kasapların ve kendine
güvenen her insanın bıçağı eline
alıp, kurban kesmeye kalkışması ve
sonucunda yaralanmalar olması
artık Türkiye’de bir bayram geleneği
halini aldı. Bu tür vakaların önüne
geçmek için çağrıda bulunan Şahin,
mezbahalarda kesici olarak çalışan
kasaplar dışında kimsenin bu işe
elini sürmemesi gerektiğini söyledi
ve ”İşin ehli olmayan insanlara
kestirdiğimiz kurbanlara eziyet
ediyoruz. Bilemiyorum belki, dini
bir vecibeyi yerine getireyim
derken, günah işliyoruz. Dinimiz
kurban keserken dahi hayvana
eziyet etmememizi emrediyor. Biz
bu düsturun defalarca ihlal
edildiğine şahit olduk.
Belediyeler 10-15 günlük
eğitimlerle insanlara kurban
kesmeyi öğretiyor ama kurban
kesmek 2 haftada öğrenebilecek
bir şey değil. İyi eğitim almadan
olmaz. En doğru, en güvenilir
adres mezbahalarda kesici olarak
çalışan kasaplardır” dedi.

BAYRAMLIK KASAPLARA EĞİTİM ŞART
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İstanbul’un önemli, gelişime
açık ilçelerinden Maltepe’de
neler oluyor, esnaf ne

durumda öğrenmek için, bölgede
en yetkili kişi ile konuştuk.
Maltepe Birleşik Esnaf Odası
Başkanı Yunus Erdel, genel olarak
esnafın yaşadığı sıkıntıları
aktarırken, son tahlilde esnafın
kötü günler yaşadığı görüşünü
paylaştı.

İstanbul'da mevcut kullanımda
olan alışveriş merkezi sayısı 114

olarak karşımıza çıkıyor. Öte
yandan önümüzdeki yıllarda 32
adet yeni alışveriş merkezi
projesinin yapılması bekleniyor. Bu
rakamlarla birlikte esnafın en
büyük sorunu olarak AVM’leri
gösteren Erdel, bu süreci tersine
çevirecek hamleyi şöyle açıkladı:
”AVM’lere düzenleme
getirilmesi bir elzem halini aldı.
Esnaflarımız AVM, büyük
mağaza ve marketlerle ilgili
düzenleyici bir kanun

çıkmamasından dolayı şikayetçi
ve mağdur. Bu mağduriyet
esnafın gün be gün zarar
etmesine, giderek yok olmasına
neden oluyor. AVM’lerin şehir
dışına alınması öncelikli
talebimiz, AVM’lerin haftada bir
kapalı olması da rekabet
açısından önemli bir yaptırım
olacaktır.”

Zincir marketlerin/mağazaların
piyasadaki asgari şartları alt üst
etmekten başka bir amacı
olmadığını savunan Erdel, bu
durumun Türkiye ekonomisini
sarsmaktan başka bir şeye
yaramadığını savundu.

AVM’lerin, esnaftan çok daha
ucuza mal alıp, aynı hatta daha
fazla fiyata satabilmesi, haksız
rekabeti gösteren Erdel, ”Esnaf
odaları da uzun zamandır haksız
rekabeti ortadan kaldıracağı
inanılan perakende yasasının
çıkmasını bekliyor. Esnaf, yasa
ile birlikte, ürünlerini AVM’lerle
aynı fiyata almayı hedefliyor.
Senelerdir yolu gözlenen
yasanın, hala meclis gündemine
taşınmamış olması da, esnafın
geleceğe olan inancını
karartıyor” dedi.

Perakende Yasası’nın büyük
umutlar vaat ettiğini söyleyen

Erdel Başkan: ”İstanbul 
AVM’ye cennet, esnafa cehennem”

Maltepe Birleşik Esnaf Odası Başkanı Yunus Erdel, ihtisas odalarına
nazaran tek bir sektörün değil, bütün esnafın sıkıntılarını yakından takip
ettiklerini ve sorunlarla birebir boğuştuklarını söyledi.

Yunus Erdel
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Erdel, Bakan Hayati Yazıcı’nın yasa
tasarı ile görüşlerinden dolayı son
derece umutlu olduklarını ifade
etti.  

Esnafı ekonominin temel direği
olarak niteleyen Erdel “İşsizlik
bütün kötülüklerin anasıdır”
tespitinde bulundu ve işsizliğin
ana nedeni olarak esnaf sanatkar
sayısındaki azalmayı gösterdi.
Erdel, esnafa hak ettiği haklar
verildiği takdirde, sadece ülke
ekonomisinin değil, sosyal
düzenin de düzeleceğini belirtti.

ESNAF İNŞAATTAN ÖNÜNÜ
GÖREMİYOR

Erdel, kapalı yollar ve inşaat
çalışmaları nedeniyle esnafın
uğradığı zararı değerlendirdi.
Esnaf odası başkanı, Maltepe
ilçesindeki esnafın yeni binalar ve
yolların yapım sürecinde, büyük
sancılar çektiğini aktardı. İnşaat
nedeniyle sürekli yolların
kapanmasından dert yanan Erdel,
esnafın müşteri kaybına uğradığını
kaydetti.

Erdel görüşlerini şöyle

sürdürdü: ”Sürekli yoğun olan
trafik, yol İnşaatları, metro
inşaatları yüzünden uzun süre
kapalı kalan yollar esnafın işini
zorlaştırmakta trafik İstanbul’un
temel sorunu. Ne yazık ki
burada bütün ülke kaybediyor.
Yetkililer bu sorunu aşmak için
yeni yollar, metro hatları
düzenliyor. Öte yandan bu
çalışmalar da trafiği aksatıyor.
Bu durumun geçici olduğunu
umarak katlanıyoruz.”

ODALARA YETKİ VERİLSİN 
Esnaf odalarından sıkça

yükselen eleştirilerden birini
Yunus Erdel de paylaşıyor. Esnaf
odaların yaptırım gücü
olmamasını eleştiren esnaf
temsilcileri, denetimlerin zayıf
kaldığını, sektörde düzensizliğin
yaşandığını savunurken, esnaf
odalarının zayıflatıldığına inanıyor.

Esnaf ve Sanatkarlar Odalarının
yaptırım gücünü yeterli görüyor
musunuz? Şeklindeki sorumuzu,
kesin bir dille yanıtlayan Erdel
”Hiçbir şekilde yeterli olduğunu

düşünmüyorum. Herhangi bir
yaptırım yetkimiz bulunmuyor.
Esnaf odaları kanuni yönden
güçlendirilmeli, kurumsal
yetkileri arttırılmalı. Esnaf
temsilcileri olarak denetleme ve
gözetim yetkilileri verilmeli”
dedi.  

Belediyenin denetimlerde pasif
kaldığını savunan Erdel, bir de ikaz
da bulunarak, oda üyesi
olmayanlara resmi kurumlarca
hiçbir belge verilmemesi
gerektiğini belirtti. Oda kaydı
bulunmayan çok sayıda
işletmenin, hukuki olarak mümkün
olmamasına rağmen,
belediyelerce işyeri açma ve
çalıştırma ruhsatı alabildiğine
dikkat çeken Erdel, buna da bir dur
denmesini istedi.  

Erdel son olarak, kayıt dışı
faaliyet gösteren işletmeler
hakkındaki görüşlerini paylaştı ve
denetimler yapılmadığı, gerekli
ceza işlemleri uygulanmadığı
sürece, esnafın temel sorunu olan
haksız rekabetin ortadan
kaldırılamayacağını söyledi.

“Birleşik esnaf odalarının derdi bir değil bin”
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Ülkemizde yaşanan
ekonomik daralmanın
esnafa yansıması

olumsuz sonuçlar doğurdu. Esnaf,
birbiri ardına kepenk kapatırken
Agül Akpınar, panik yapmayıp 2014
senesine kadar dükkanlarını açık
tutanların, karlı çıkacağını söyledi.

YENİ BAŞKAN 2014’DEN
UMUTLU

Dokumacılar Esnaf Odası’nda
görev değişikliği yaşandı. Sadettin
Olpak oda başkanlığı görevini
bıraktı ve yeni başkan, eski başkan
vekili Agül Akpınar oldu. Olpak, artık
yorulduğunu ve yeni yüzlere yer

açmak amacıyla görevi bıraktığını
açıklarken, başarıyla geçen
oda başkanlığı görevini
sonlandırdı.

Agül Akpınar 80’li yıllarda
başlayan esnaflık sürecinde, birçok
badireler atlatmış, kendi değimiyle
yaşayarak öğrenmiş biri. Akpınar,
esnaf olmanın zorluğuna dikkat
çekerken, şimdi de esnaf odası
başkanı olarak  sorumluluğunu
taşıyacak.

Ekonomik krizin yoğun şekilde
hissedildiği bir dönemde göreve
geldiğini belirten Akpınar,
tecrübelerine ve bilgi birikimine
güvenerek yaptığı açıklamada,
”Her karanlığın bir aydınlığı
vardır. Dünyayı sarsan bir
ekonomik kriz yaşandı ve haliyle
bu durum bizi de etkiledi. Krizin
etkileri yavaş yavaş atlatılmakta.
Bu geçiş döneminde esnafımızın
biraz daha sabırlı olmasını
istiyorum. 2014 senesi esnaf için,
özellikle dokumacı esnafı için çok
parlak geçecektir” şeklinde
konuştu.

Yeni başkandan umut dolu 
açıklamalar;
“Tezgahlarınızı satmayın”

Dokumacılar Esnaf Odası Başkanı Agül Akpınar, ekonomik krizle geçen 
iki senenin ardından 2014 senesinin bir şahlanış dönemi olacağını 
söyledi ve dokumacı esnafına ”Sabredin, dükkanlarınızı kapatmayın”
çağrısı yaptı.

Akpınar, tekstil makinalarında KDV’nin yüzde 1’e çekilmesini istedi.
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DOKUMACILIK
USTALIK GEREKTİRİR

Dokumacılık yapmak
için ustalık belgesi
gerektiğini söyleyen
Akpınar, buna rağmen
piyasada çok sayıda ustalık
belgesi olmadan
dokumacılık yapan işletme
olduğunu belirtti. Akpınar,
bu duruma neden olarak
ise Ticaret Odası’na yapılan
kayıtlarda ustalık belgesi
şartının aranmamasını
gösterdi.

Bu durum nedeniyle
çok sayıda esnafın Ticaret
Odası’na gittiğini  dile
getiren Akpınar, ortada bir haksızlık
olduğunu kaydetti ve ustalık
belgesi affı getirilmesini istedi.

Mesleki eğitim kurumlarındaki
sınıfların boş kaldığını ifade eden
Akpınar, ustalık belgesi ve usta
öğreticiye olan ihtiyacın azalmasıyla
kalitenin de düştüğünü kaydetti.

KAPASİTE RAPORUNDAN
YARARLANIN

Kapasite raporu bilindiği gibi,
firmaların mevcut makine parkı ve
iş gücüyle bir yıl zarfında kaç
birimlik üretim yapabileceğini
tescilleyen bir belge. Bu belge
sayesinde iş yerleri elektrik
indiriminden faydalanırken,
KOSGEB işlemlerinde de elini
güçlendiriyor, aynı zamanda
bankalardan kredi almak isteyen iş
yerlerine büyük avantajlar sağlıyor. 

Kapasite raporunun verdiği
imkanlardan esnafın da
faydalanabilmesi için çağrıda
bulunan Akpınar, girişimcilere, işini
büyütmek isteyen esnafa seslendi
ve kendilerine tanınan
ayrıcalıklardan yararlanmasını
istedi. Akpınar, oda olarak her türlü
bilgiyi ve desteği vereceklerini de
sözlerine ekledi.

TEKSTİL MAKİNELERİNDE
KDV YÜZDE 1 OLMALI

Akpınar, Sadettin Olpak’ın büyük
mücadele verdiği tekstil
makinelerinde KDV’nin yüzde 1’e
düşürülmesi konusunun da
takipçisi olacağını açıkladı.

Dokumacılar Esnaf Odası, fason
dokuma işçilikte alınan KDV’nin
yüzde 18’den yüzde 8’e inmesi için
yoğun mesai harcıyor.  

Tekstil makinelerinde alınan
KDV’nin yüzde 1’e düşmesi halinde,
tekstil sektörünü şaha kalkacağını
iddia eden Başkan Akpınar,
tekstilciler için çok önemli bir
durum arz eden bu konu karşısında
büyük şirketlerin suskunluğunu
hayretle karşıladığını belirtti.
“Dokumacı esnafın alacağı
makinelerde KDV’nin diğer
birçok sektörde olduğu gibi
yüzde 1 alınması gerekir.
Çabalarımızı son dönem
itibariyle bu yönde
yoğunlaştırmış durumdayız.
Esnaf dört tane makine aldığı
zaman bir tanesi KDV olarak
ödediğini” söyleyen Akpınar,
küçük esnafın bunun altından
kalkmasının mümkün olmadığı
ifade etti. 

Türkiye’de iş istihdamının yüzde
33’nün tekstil sektörü tarafından
karşılandığının bilgisini veren
Akpınar, ”Tekstilcinin mutluluğu
ülke mutluluğudur” ifadelerini
kullandı.  

KALİTESİZ MAL
GÖRÜNÜŞÜNDEN BELLİ
OLUR

Sanayi Odası’nda bilirkişi
olarak görev alan Agül Akpınar,
kalitesiz malların piyasada cirit
attığını buna paralel olarak
vatandaştan gelen şikâyetlerinin
çoğaldığını belirtti. özelikle ihraç
mallarından ve genelde de Çin
mallarının son derece kalitesiz
ürünlerden oluştuğunun bilgisini
verdi.

Akpınar kalitesiz malların tespiti
konusunda şunları söyledi: “Öyle
kalitesiz mallar var ki, herhangi
bir uzmanlık gerekmeksizin,
kalitesizliği görüntüsünden belli
oluyor. Ama insanlar nasılsa ucuz
diye alıyorlar ama bir haftaya
kalmadan ürün yıpranıyor ya da
yırtılıyor. İnsanlara, ucuz mal
alacak kadar zengin değil
sözünü hatırlatmak istiyorum”
dedi.

Agül Akpınar, tarifeler konusunda yaşadıkları sıkıntıları anlattı.
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GÜZELLİKÇİ ÜYELERDEN ODALARINA TAM DESTEKOda, “Yufka İmal ve Satış Tebliğ Taslağı” hazırladı

YUFKACILARDA HEDEF: 
TARİFELERDE ALT LİMİT

Yufkacılar ve Kadayıfçılar
Esnaf Odası Başkanı
Ayhan Ünal, son dört

yılda hayati öneme sahip birçok
sorunu çözüme kavuşturduklarını
hatırlatarak, tarifelerde alt limitin
belirlenmesi konusuna önümüzdeki
dönem ağırlık vereceklerini açıkladı.

Bayramlaşma ve kaynaşma
yemeğinde üyelerini bir araya
getiren Yufkacılar ve Kadayıfçılar
Esnaf Odası. İSTESOB’da gerçekleşen
yemeğe birçok esnafın yanı sıra,
Başkan Faik Yılmaz, İSTESOB
Denetim Kurulu Üyesi Ahmet Yazıcı
da katıldı.

Ayhan Ünal, tarifelerde alt limitin
belirlenmesi ile  sektörde yaşanan
fiyat dengesizliğinin önüne geçe-
ceklerini aktardı. Ünal, tavan fiyatta
olduğu gibi taban fiyatların tarifele-
re eklenmesi ile haksız rekabet

şartlarına ağır bir darbe indirecekle-
rini savundu ve şöyle devam etti:
”Akıl almaz fiyatlara yufka satışı
var. Bu durumun ortaya
çıkmasında, Ticaret Odası’na
giden odalarla, kayıt dışı çalışan
işletmelerin büyük bir payı var.
İnşallah yakın zamanda bu
konuda ilerleme kaydedeceğiz.”

Ünal, alt limit konusunu Esnaf
Şurası’nda gündeme  taşıyacaklarını
söyledi. Bu noktada İstanbul Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği’nin
desteğini adlıklarını açıklayan Ünal,
Başkan Faik Yılmaz ve yönetim
kurulu üyelerine teşekkür etti.

YUFKA STANDARTLARI
GELİYOR

Yufkanın tanımı, nasıl yapılacağı
ve nasıl satışa sunulması gerektiği
konusunda yasalarımızda bir ibare

olmamasına dikkat çeken Ünal, bu
eksikliğin giderilmesi için “ Yufka
İmal ve Satış Tebliği Taslağı”
hazırladı.

İşte o taslakta öne çıkan
maddeler;

-Yufka, ambalajlı veya sadece
imal edildiği yerde ambalajsız olarak
satışa arz edilir.

- 1 adet yufka 165 gr.-200 gr.
aralığında, kenar uzunluğu veya
çapı 65 cm – 75 cm aralığında
olmalıdır.

-Yufka, rutubetsiz, güneşsiz
yerlerde muhafaza edilmelidir. 

- Yufka ambalajı üzerinde etiketi
olmalı ve bu etiket Türk Gıda
Kodeksi Etiketleme Yönetmeliği’ne
uygun olarak hazırlanmalıdır.

-Yufkanın raf ömrü 3 günle
sınırlandırılmalıdır. 3 günü geçmiş
yufkalar satıştan kaldırılmalıdır.

Yufkacılar, bayramlaşma yemeğine katılan üyelerin görüşlerini de alarak, 2014’te atacak adımlarını belirledi.

Başkanlığa geldiği günden beri yufkacıların sorunlarını çözmede önemli 
bir mesafe kat eden Ayhan Ünal, yeni hedefini tarifelerde alt limitin
belirlenmesi olarak açıkladı.



FOTO EPİLASYONDA 
HAK MÜCADELESİ

Bir grup doktor, foto epilas-
yonu güzellik uzmanları
tarafından yapılmasına

imkan tanıyan yönetmeliği durdur-
mak için Danıştay’da dava açtı.
Güzellik Salonu İşletmecileri Esnaf
Odası (İGDESO), foto epilasyonun
tıbbi bir uygulama olmadığını ve
güzellik salonlarında yapılabileceğini
savunarak, bu gibi girişimlerin
beyhude kalacağını belirtti. 

ESNAF ODASINA TAM DESTEK
İGDESO, 2 Ekim Çarşamba günü

üyelerini bir araya getirdi. Foto
epilasyon konusunda yaşanan
sıkıntıların yanında esnafın yaşadığı
birçok sorunun konuşuldu
toplantıda, esnaf odasına
üyelerinden tam destek çıktı. 

İGDESO’nun foto epilasyonun
güzellik salonlarında yapılabileceği-
ne ilişkin mücadelesi geçtiğimiz

dönemde, güzellik salonu işletmeci-
lerinin lehine sonuçlanmıştı. Türk
Dermatoloji Derneği ve Türk Plastik,
Rekonstrüktif ve Cerrahi Derneği'nin
IPL uygulamasının tıbbi bir
uygulama olduğunu şeklindeki
iddiasını kesin bir dille reddeden
İGDESO, sürecin kendi lehlerine
sonuçlanacağından emin. 

Konuya ilişkin değerlendirilme-
lerde bulunan Başkan Ayşe Aydın,
“Meslek içeriğimize saldıran
hekimlere seslenmek istiyorum.
Asli olan görevlerini yapsınlar,
tüyle, kılla ve cilt bakımıyla
uğraşmasınlar. El, ayak, tırnak
bakımları ve kalıcı makyaj güzellik
salonlarında yapılan işlemlerdir.
Uzman hekim 12 yıl okuyup, bir
poliklinikte ağda ve cilt bakımı
yapması kadar komik bir durum
olamaz. Bir dermatologun veya
cerrahın gidip bir başka mesleği

ilgilendiren konu üzerine
çalışması kadar yüz kızartıcı bir
şey olamaz. Mesleklerini layıkıyla
yapan hekimlerimizi tabi ki tenzih
ediyorum. İGDESO olarak
meslektaşlarımızın haklarını
korumak görevimiz. Danıştay’da
görülecek davada TESK’in de
müdahil olarak katılacak olması
güzellik uzmanları için moral
oldu” şeklinde görüş belirtti.

MANİKÜR İHTİYACI HAD
SAFHADA

Toplantıda başkan Aydın
tarafından dile getirilen bir diğer
konu da güzellik salonlarında
manikürcü ve pedikürcü elemana
duyulan ihtiyaç idi. Aydın, toplantıya
katıltan işletme sahiplerinin
taleplerini de dikkate alarak İŞKUR’la
ortaklaşa manikür eğitimi
vereceklerini açıkladı.

Güzellik Salonu İşletmecileri Esnaf Odası Başkanı Ayşe Aydın, foto 
epilasyonu (IPL) ellerinden almaya çalışanlara seslenerek, “Herkes asli
görevini yapsın. Foto epilasyonu güzellik uzmanları tarafından yapılmaya
devam edecektir” dedi.

HABERGÜZELLİKÇİ ÜYELERDEN ODALARINA TAM DESTEK

Güzellik uzmanları foto epilasyon konusunda odalarına tam destek verdi.
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HABER

Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı, genelde
öğrencilerin kullandığı,

boya kalemleri, keçeli kalemler,
okul çantaları, kalem kutuları,
beslenme çantaları, su mataraları,
okul kıyafetleri ve ayakkabılar gibi
pek çok ürünü inceleme altına
alındı. Denetimlere katılan
müfettişler, satıcılardan numuneler
aldı ve denetim sonucunda okul
malzemelerinin 53'ü, deri
ürünlerinin de yüzde 77'si
belirlenen sınırların üzerinde
kanserojen madde barındırdığı
ortaya çıktı.  

GÜMRÜK’TE MÜDAHALE
EDİLSİN

Tahtakale Mercan bölgesinde
yoğun olarak bulunan saraç esnafı,
dükkanlara baskın yapmakla,
piyasanın kanserojen
maddelerden temizlenemeyeceği
görüşünde. Konu hakkında bilgi
veren Saraçlar Esnaf Odası Genel
Sekreteri Musa Vatansever,
esnafın en temel sorunu olarak
ithal malları işaret etti ve bunda da
Çin’in başı çektiğini söyledi.

Musa Vatansever, kanserojen

madde içeren ürünlerin çoğunun
ithal mallar olduğunu belirtti ve
”Dükkanları tek tek
denetleyerek bu sorunun önüne
geçilemez. Mağazalara yapılan
denetimlerle sonuç almak
mümkün değil. Bakanlık ciddi
bir çalışmayla, gümrüklerdeki
denetim ağını ve kabiliyetini
genişletmeli. Burada tepesine
binilmesi gereken esnaf değil;
bu malları Türkiye’ye sokanlar
olmalı. Eğer bu sağlığımızı

tehdit eden maddelere ülkeye
girmeden müdahale edilirse,
sorun aşılır. Kaçakçılık da ciddi
bir tehdit ve bu yollarla
ülkemize giren mal sayısı da
azımsanamayacak kadar fazla”
şeklinde görüş bildirdi. 

Vatandaşların, ucuz ve kalitesiz
mallardan kaçınması tavsiyesinde
bulunan Vatansever, Çin mallarının
pek çok sektördeki asgari şartları
alt üst ettiğini dile getirdi. Çanta
imal eden ve satan esnafın çok

USTASIZLIK
SARACİYEYİ DE BİTİRDİ

Musa Vatansever

Saraçlar, haksız rekabet ve ustasızlıktan dertli

Kanserojen madde içeren tekstil ürünlerinin piyasaya girdiğini tespit eden
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı, mağazalara baskınlar düzenliyor. Saraçlar 
esnafı da kanserojen ürünlerin ithal mallar olduğuna dikkat çekerken,
denetimlerin gümrüklerde yapılmasının daha doğru olacağını savundu.



47 İstanbul Esnaf

düşük kar marjlarıyla çalıştığını
ifade eden Vatansever,
mesleklerinin geleceği konusunda
ise oldukça karamsar bir tablo
çizdi. 

Kayıt dışının sektöre hakim
olduğunu  belirten Vatansever,
kayıt dışı esnafa dur denildiği
takdirde, hem kalitesiz malların
piyasaya girişinin önüne
geçilmekte önemli bir adım
atılacağını belirtti. Vatansever,
kayıt dışının, piyasadaki fiyat
istikrarının sağlanamamasında en
büyük engel olarak gördüğünü
açıkladı.

ÇANTACILARIN MERKEZİNE
BİR GARİP MARKET

Saraçlar, Alışveriş Merkezlerinin,
süper marketlerin pek çok işe
olduğu gibi, kendi mesleklerine de
el atmasına tepkili. Hatta çanta
imalatçı ve satıcılarının yoğun
olduğu merkezler de bile süper
marketlerin, çanta satmaya
kalkışması, esnaf sanatkarı çileden
çıkarıyor. 

Esnaf, süpermarketlerin, çeşitli
promosyonlarla çantaları sattığını
hatırlatırken, vatandaşı bilinçli

olması konusunda uyarıyor.
Esnaf Hüseyin Çakmak,

”İndirimle, çeşitli
promosyonlarla verilen bu
çantaların parası, diğer satış
kalemleri üzerinden müşterinin
cebinden çıkıyor. İnsanımız bu
durumun farkında değil. Dikkat
ederseniz bu kampanyalar
sadece okul döneminde yapılır.
Bu alışveriş merkezleri yılın bir
ayı okul malzemeleri satan yer
halini alır. Oysa tüm bir yıl aynı
işi yapıyoruz” dedi. 

Saraç esnafının bir yılda, sadece
4-5 haftalık bir yoğunluk yaşadığını
belirten Çakmak, okulların
açılmasıyla birlikte biraz da olsa iş
yapmaya başladıklarını söyledi. 

İŞÇİ ÇALIŞTIRACAK KADAR
KAR ETMİYORUZ

Çin mallarının piyasayı alt üst
etmesi, kayıt dışının alıp başını
gitmesi derken, şimdi esnaf
süper marketlerle uğraşmaktan
iflas noktasına gelmiş durumda.
Oda temsilcileri, dükkanını
kapatmaya hazır esnafın tüm
sektörün yüzde 80’ini
oluşturduğunu söyledi.  

Esnafın dükkanında tek başına
çalıştığını, buna rağmen ay sonunu
getiremediğini söyleyen
Vatansever, işçi çalıştırmanın
kendileri için lüks olduğunu
belirtti. Vatansever, ”Üzerinden en
fazla 3-4 TL kar edebildiğimiz
satışları, 2015’e kadar vadeli
ödemelerle veriyoruz. Haliyle
kazancı bu kadar az bir işte de
kimse çalışmak istemez. Bizim
kimseyi çalıştıracak gücümüz
olmadığı gibi kimsenin de
bizde çalışmaya niyeti yok.
3308 Sayılı Mesleki Eğitim
Kanunu’na dahil bir mesleğiz, bu
mesleği yapabilmek için bir
mesleki yeterlilik gerekiyor.
Mesleki eğitim kurumlarında
sınıf açılması için en az 10
kişi gerekiyor ve tüm
İstanbul’da bir sınıf açacak
kadar bile öğrenci bulamıyoruz”
dedi.

Vatansever odalarına bağlı 700
aktif üye bulunduğunun bilgisini
verdi ve aidatlar konusunda sıkıntı
yaşadıklarını kaydetti. Aidatları
yüksek bulan Vatansever, esnafın
da aidat ödemeye yanaşmadığını
aktardı.

Saraçların yoğun olduğu sokaklar, esnaf tabiriyle “sinek avlıyor.”

Saraçlar, haksız rekabet ve ustasızlıktan dertli




